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Najprej 

Kdo postavlja jaslice? 
Peterle je v prvem krogu 

le toliko zmagal, da je omogočil 
Turku gladko zmago v drugem 
krogu. Kar pa je najbolj pomembno: 
imeli bomo prvega predsednika 
Slovenije, ki leta 1991 - tik pred 
napadom JLA na Slovenijo ni 
podpisal deklaracije za mir, ki je 
bila uperjena zoper ustanovitev 
slovenske vojske, ki je ubranila 

Slovenijo, njeno samostojnost in njeno demokracijo. In vendar 
prejšnja predsednika sta postala vrhovna poveljnika vojske, 
zoper katero sta se izrekla s podpisom navedene deklaracije, 
seveda, v imenu patriotizma, samozavesti in pokončnosti?! 

Sočasno z bitko za predsedniški stolček pa Janez 
Stanovnik, nekdanji »oče naroda«, meni, daje »zgodovinska 
resnica edini in najboljši način, da se megla okrog povojnih 
pobojev razčisti«. Bilo bi prekrasno, ko hi hrkati »oče naroda« 
ne bil prepričan, da bi z »meglo okrog povojnih pobojev« 
najbolje opravili kar tako, da hi se še nadaljnjih 50 let ali še 
dlje zatrjevalo, da se v povojnih oblastnih vrhovih, kamor je 
sodil tudi tovariš Stanovnik, o pobojih ni nič vedelo. 

Tovrstna politična širokosrčnost je na lik podobna 
Kosovi komisiji, specializirani za preprečevanje korupcije. 
Ta nas je zadnje čase naravnost osrečila z izjavljanji, da 

nakup letalske vozovnice za indijskega zdravilen za našega 
zaplaninskega predsednika in nakup ure za uslužbenca Sove 
ustreza definiciji korupcije. Ni pa dokazov, daje nakup karte 
naročil predsednikov urad. Ha. Lepa je ta. Sova se torej kar 
tako sama od sebe odloči, da plača karto za zdravniško pomoč 
predsedniku, ki ima tako in tako bogato proračunsko podporo, 
mojemu bližnjemu, ki se prebija v življenju s podpoprečnimi 
prejemki, pa se taista Sova ne odloči za plačilo zdravilca, ki hi 
pomagal revežu, ki se z boleznijo daje že leta in leta. Sova je 
pač ptica, ki najraje slepomiši naskrivoma, se pravi ponoči. 

Breda Kutin pa slepomiši podnevi bolj kot ponoči. 
Neverjetno zgovorno nas prepričuje - nas potrošnike, kako 
nam je ravnati zoper inflacijo, se pravi zoper podražitve. 
Ponuja nam silno priročno rešitev: potrošniki naj iščemo 
cenejšo ponudbo. Kakopak! Prava malenkost, demokratično 
bomo pobrskali samo med 40.0(10 trgovskimi artikli! Pa ho 
inflacija stisnjena v kol. 

Drugačnega demokratičnega brskanja pa se je lotil 
visoki predavatelj na FDV. Svojim študentom je odredil silno 
demokratično brskajoča nalogo: študentje naj hi raziskovali, 
kaj se dogaja po cerkvah na dan predsedniških volitev! Ta 
brskajoča naloga me je spomnila na tisto nalogo, ki je njega 
dni narekovala vohljačem ugotavljanje, v katerih hišah da so 
za božič poslavljali jaslice. 
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Dober dan - gospod župan! 
Naravnost iz županove pisarne 

Župan Janez Nagode. 

Prenovitve občinskih cest 
To pot župan ni skrival 

zadovoljs tva- ne le zaradi prenovitvenih 
del na Tržaški cesti, ampak tudi zaradi 
posodobljenih cest po razl ičnih krajevnih 
skupnostih. Tako so bile do letošnje jeseni 
asfaltirane ceste v K S Trate z Veharš 
proti Ciodoviču in del ceste na vavknov 
grič , v K S Tabor (v Ž ib r šah) cesta Turk 
- K lavža r Koren, v K S l lo tedr š i ca 
del ceste Ravnik - Podravnik (mimo 

tur is t ične kmetije Vrbanovc), v K S Vrh Sv. Treh Kraljev cesta 
Ore l - Trate in v K S Naklo Poštni vrt s komunalno infrastrukturo 
in p ločn ikom. 

V pripravi za asfaltno prevleko pa sta občinski cesti 
v K S Rovtc, in sicer na Petkovcu proti Jurci ter v Rovtah od 
Kulturnega doma proti Modri janu. 

Od Tovarniške do Rovtarske ceste 
K o n č a n a je prenova dela Tovarn i ške ceste od križišča s 

Cankarjevo ulico do križišča s T ržaško cesto. N a tem delu ceste 
je bi lo treba prenoviti vodovod, asfaltno prevleko, pločnik vzdolž 
Brusovega vrta ter na novo vgraditi plinsko napeljavo. 

S Tovarn i ške se dela prek kr iž išča s Tržaško nadaljujejo 
na Rovtarski cesti. N a levi strani proti Rovtam b o d o konca naselja 
zgrajen pločnik v širini 160 cm, zato bo cesta, k i bo mestoma 
zn ižana do 25 cm, zamaknjena nekol iko proti desni strani. Urejeno 

Na naslovnici: Za spomin in opomin 

Foto: Metka Bogataj 

bo zajetje padavinskih voda 
in odvajanje v ponikalnice. 
Na novo bo ces t i šče 
asfaltirano z ugrajenimi 
elementi, ki bodo umirjali 
promet pred dostopom 
v naselje. S o č a s n o bo 
obnovljen vodovod in v 
dogovoru z Adr iap l inom bo 
izvedena tudi plinifikacija. 

Troje zajetnih 
investicij 

P r e d l o g 
proračuna O b č i n e Logatec 
za leto 2008 predvideva 
troje pomembnih in tudi 
f inančno zajetnih investicij: 
rekonstrukcija in dograditev 

Zdravstvenega doma, izvedba druge gradbene faze na Osnovni 
šoli Tabor (pridobitev novih uči lničnih in kabinetnih prostorov) 
ter gradnja Upravnega centra. 

Priprava prostorskega načrtu 
Na podlagi 46. člena Zakona o prostorskem načr tovanju 

je župan Janez Nagode sprejel sklep o pripravi Prostorskega 
načrta naše obč ine . V prostorskem načrtu so opredeljeni roki za 
pripravo prostorskega akta in navedeni nosilci urejanja prostora. 
Akt bo veljal za osnovni prostorski dokument, ki bo nadomešča l 
nekdanji Dolgoročni plan O b č i n e Logatec. 

Špela Istenič 

Prenova Tovarniške ceste. 
Foto: Franc Brus 



Izza svetniških klopi 
SS, 

/Va/ le bo proračun ambiciozen! 
Občinski svet se je 8. novembra med drugim srečal z redarsko službo, z obetavnim 

proračunom za leto 2008, z zasnovo Upravnega centra, s sodobnim projektom odvajanja in 
čiščenja odpadnih voda ter s prizadevanji za zavarovanje divjadi 

Redarska s lužba nared do marca 2008 
Stanislav l ie le , vodja m e d o b č i n s k e g a inšpektorata, je 

predstavil odlok o ustanovitvi skupnega M e d o b č i n s k e g a inšpek
torata in redarstva, k i j e pripravljen na podlagi pripomb, ki so jih 
posredovale obč ine , vkl jučene v skupno m e d o b č i n s k o s lužbo . So
financiranje skupne s lužbe bo v odvisnosti od števila prebivalstva; 
logaški občini pripada 20% sofinanciranja. Odvisno od problema
tike bo inšpektorat / redarstvom prisoten v občini vse dni v tednu. 
Pri do ločen ih nalogah javnega reda in miru ter prometne varnosti 
bo redarstvo sodelovalo s polici jo, upoš teva joč občinski program 
varnosti, ki ga pripravi vsaka obč ina za svoje o b m o č j e in ga veri
ficira Ministrs tvo za notranje zadeve. Predvideva se, da bodo vse 
obč ine sprejele zadevni odlok do konca leta, nato bodo stekle vse 

potrebne priprave, da bo 
redarska s lužba lahko za
čela s svojim delom marca 
2008. Svetniki so brez 
posebne razprave sprejeli 
Odlok 0 ustanovitvi M e 
dobč inskega inšpektora ta 
in redarstva. 

Župan razlaga proračun. 

(Pre)ambidoznl prora
čun /a leto 2008? 
Občinsk i svet se je začel 

soočat i z vsebino predla
ganega proračuna obč ine 
za leto 2008. Ž u p a n Janez 
Nagode je uvodoma pri

znal , da je zasnova občin
skega p roračuna za naslednje leto ambiciozen, kar ni nič naro
be. Prihodki so planirani v višini 15.733.208 evrov, odhodki pa 
16.115.189 evrov; obe postavki izvirajo iz realnih pr ičakovanj . 
K o j e župan razčlenjeval posamezne postavke, je posebej opozo
ril na poglavitne investicije, ki bodo o b č u t n o angaž i ra le odhodke, 
lako gradnja Upravnega centra, dozidava Zdravstvenega doma in 
rekonstrukcija Osnovne šole Tabor v II. fazi pa ludi gradnja č i 
stilne naprave, zah tevne jše ureditve komunalne infrastrukture na 
Martinj Mribu, v l i čn ic i , na Rovtarski cesti, v l lo tedrš ic i in še kje. 
Tako je proračun tudi razvojno naravnan. Seveda, želje uporab
nikov p ro računa , zlasti krajevnih skupnosti in javnih zavodov pa 
večkra tno presegajo možnos t i obč insk ih financ, čeprav opleme
nitenih tudi s sofinanciranjem pristojnih ministrstev. Pač, želje je 
treba p ro računsko uskladil i z m o ž n o s t m i . 

V razpravi je Peter Sta-
vanja, predsednik odbora 
za gospodarstvo, priznal, 
da so priprave proračuna 
stekle v sodelovanju z. od
borom in je lako gradivo 
smotrno pripravljeno za 
nadaljnjo, tudi javno obra
vnavo. Ker pa je kar nekaj 
investicij, ki presegajo eno-
lelno realizacijo, bi bilo za 
naprej smiselneje pripraviti 
dvoletni p roračun , ki se zdi 
smotrnejš i tudi županu . 

S soglasno podporo I. ob
ravnavi p ro računa je svet 

sprejel tudi sklep o 15-dncvni javni obravnavi Predloga p roračuna 
obč ine Logatec za leto 2008. 

Plače direktorjev v javnih podjetjih 
Doslej je za določ i tev plač veljal poseben sklep, ki ga 

je bi l sprejel obč insk i svel. To pot je svet ta sklep razveljavil , saj 
se po novem določa plača tudi za direktorje javnih podjetij po 
panožni kolektivni pogodbi. 

Na pot Upravnemu centru 
Marjetka Trcvcn , višja svetovalka I, je kar n a t a n č n o 

predstavila projekt Upravnega centra Logatec, ki bo zagotovil po
slovne prostore za o b č i n s k o upravo in posamezne s lužbe d ržav 
ne uprave in še nekaterih drugih uporabnikov. Prikazala je potek 
vseh dosedanjih aktivnosti, povzetek o b s e ž n e investicijske doku
mentacije, analizo sedanjega stanja, podatke o načr tovani gradnji, 
f inančno konstrukcijo, investicijsko vrednost, vire financiranja ter 
terminski plan za izvedbo del. V centru bodo imeli prostore: O b č i 
na, Upravna enota. Geodetska uprava, inšpekci jske s lužbe , ( 'cnlcr 
za socialno delo. Urad za delo. Davčna uprava, banka, zavaroval
nica, notar, zdravstveno zavarovanje in kiosk. Celotna investicija 
bo vredna dobrih 6.500.000 evrov. O b č i n a bo kri la 5 0 % investici
je, preostalo pa Ministrstvo za javno upravo. Ministrs tvo za delo 
d ruž ino in socialne zadeve ter Minis t r tvo za finance. Pričetek 
del je predviden za konec marca 2008, konec pa julija 2009. 

Peter Stavanja. 

Upravni center - to ho pa nekaj lepega. 

V razpravi je b i lo kar nekaj oč i tkov na račun ravnih 
streh, češ da se te v Logatcu ne obnesejo. Vendar so šla pojasnila 
v to smer, da sodobne tehnologije poznajo zanesljive reši tve za 
ravne strehe. Klas ična dvokapniea pa bi precej poviša la gabarit 
dvonadstropne stavbe, ki bi znatno zasenči la okolje. Nato je svel 
soglasno sprejel Dokument identifikacije investicijskega projekta, 
predinvestieijsko zasnovo in investicijski program za izgradnjo 
upravnega centra Logatec. F inančna sredstva pa zagotovi prora
čun obč ine za leti 2008 in 2009. 

G r a p o v č n i k - pred komunalnim opremljanjem 
Na podlagi sprejetega obč inskega lokacijskega načr ta za Gra-
povčnik je investitor komunalne infrastrukture Lnergoplan pri
pravil pogodbo komunalnega opremljanja za stanovanjsko sose
sko Grapovčnik Ker so se v pogodbi pokazale nekatere pravne 
nejasnosti, je svet skleni l , naj župan podp i še zadevno pogodbo, 
potem ko bo pridobljeno ustrezno pravno mnenje. 

Odvajanje in č i ščenje odpadnih voda na novo 
Direktor Komunalnega podjetja Logatec je predstavil Dokument 
identifikacije investicijskega projekta, k i zajema odvajanje in 
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Izza svetniških klopi 

Igor Petek. 

čiščenje odpadnih voda v 
Logatcu. Projekt predvide
va novo čis t i lno napravo 
in nov primarni kanaliza
cijski razvod za Mandrge, 
Kalce Gorenji Logatec, 
Martinj Hr ib , Brod in ob
novo kanlizacijskega voda 
po Tržaški cesti. Celotna 
investicijska vrednost zna
ša 7.233.941 evrov. Ker 
pa investicijki posegi sov
padajo s projektom ( i s t e 
Ljubljanice, v katerega je 

vkl jučenih 13 obč in in kar 
velja za del nacionalnega programa, bo obč ina konkurirala tudi za 
nepovratna sredstva iz kohezijskega sklada Kvropskc zveze. Tako 
se pr ičakuje , da bo najmanj 70% investicije sofinancirala država 
iz evropskih sredstev, preostalih 30% ali manj pa proračun obč ine 
Logatec. - Svet je po krajši razpravi soglasno potrdil predloženi 
investicijski dokument. 

/ a varen prehod divjadi 
Tik ob koncu seje je lovski s t reš ina Lovske druž ine L o 

gatec Janko Petek seznanil obč insk i svet s problematiko gradnje 
nove cestninske postaje in cestninske baze ob logaškem avtocest
nem prikl jučku, ki žal, z avtocesto usodno posega v živl jenjske 
pogoje divjadi. Ta n a m r e č nagonsko sledi svojim potem oviram 
navkljub. Pri tem prihaja do števi lnih nes reč , udarov, zaradi kate
rih divjad pogine ali jo je treba zaradi hudih p o š k o d b nujno po
konča t i . Zato si Lovska d ruž ina prizadeva, da bi se ob prestavitvi 
cestninske postaje 200 m proti Logatcu zgradil nadvoz, za varen 
prehod divjadi prek omenjenega pr ikl jučka. V s a dosedanja priza
devanja lovcev in tudi župana , žal , niso zalegla, zato se Lovska 
d ruž ina p r ipo roča o b č i n s k e m u svetu za podporo. In občinski 
svet je podporo tudi soglasno potrdil. 

Martin Koren 

Napoved revije 
N o t r a n j s k a « je p r e v z e l a o rgan izac i jo , ker je n i h č e 

d rug ni ž e l e l , gre pa z a 25 . revijo o b r t n i š k i h zborov . 
» N o t r a n j s k a « bo z revijo » r a z š i r i l a « svojo u t e č e n o 

priredi tev »V nedel jo p o p o l d n e bo l u š t n o pri n a s « na 
zadn jo n o v e m b r s k o nedel jo p o p o l d n e ob 15 . uri v d o m u 

krajanov v R o v t a h . 

Svetniki sprašujejo -
Župan odgovarja 

Bojan Oblak, SDS, je spraševal o 
usodi ogromnega kupa odpadnih gum 
v industrijski coni v Zapolju. K u p , ka
kršen je pod m i l i m nebom, predstavlja 
pravo eko loško bombo v primeru, da bi 
pr iš lo do požara . 

Ž u p a n je pojasnjeval, da je že 
zgodaj spomladi interveniral glede od-
iadnili gum, ki v resnici predstavljajo 

pravo eko loško bombo. Pristojno m i 
nistrstvo in inšpekcija sta pojasnjevala, 
da je kup odpadnih gum v IOC Zapolje 

le začasna rešitev, dokler ne bodo odpravil i t ehnološk ih zapletov 
v zvezi s predelavo odpadnih gum. Obljubljeno je bi lo, da bo pro
izvodnja slekla letošnjo jesen. Potem naj bi tam ne bilo več pre
teče nevarnosti glede prevelikega nalaganja odpadnih gum. 

Špela Istenič 

Danilo Ttirk-
predsednik zaradi 

želja po novem 
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Bronasto priznanje 
N a 54 . g o s t i n s k o t u r i s t i č n e m z b o r u S loven i j e , ki je 

po teka l o d 8 .do 10. ok tob ra v T e r m a h O l i m i a , je n a 
t ekmovan ju gospod in j s tu r i s t i čn ih kmetij v pr ipravi 

ž g a n c e v ali po len te in v pr ipravi pogr in jka prejela V i l m a 
B r e n č i č s kmeti je odpr t ih vrat Š I N K O V C b ronas to 

pr iznanje z a » o ž e n j e n e ž g a n c e « . 

Iskrene č e s t i t k e ! 

M.D. 

V drugem krogu predsednišk ih volitev je Danilo Tiirk j 
S gladko premagal konkurenta Lojzeta Peterlela. 

V d r ž a v n e m merilu - ob udeležbi dobrih 57% je svoj ; 
/•glas za Danila Turka oddalo 68,26%, za Lojzeta Peterlela pa 
4 31,74%; v našem vol i lnem okraju pa je ob 60% udeležbi gla
s o v a l o za Ti i rka 58,02%, za Peterleta pa 41,98%. (Ta hip š e : 

neuradno.) 
m.š. 



Med seboj 

Kako smo volili? 
Volilni rezultati za predsednika države v 

prvem krogu 

V državi 

i it. glasov %glasov 

1 .oj/c Peteric 283.412 28,73 

Danilo Ti irk 241.349 24,47 

Milja Gaspari 237.632 24.09 

Zmago Jelinčič 188.951 19,09 

1 )arko Krajne 21.526 2,18 

1 K I L I Pečarič 8.830 0.90 

Monika Piberl 4.729 0,48 

/V« Logaškem 

Lojze Peterle 54,58% 

Monika Piberl 0.71% 

Rlena Pečarič 1,00% 

Danilo Tiirk 18,37% 

Mitja Gaspari 2(1,86"/,, 

Zmago Jelinčič 11.85% 

Darko Krajne 1.63% 

Ko smo volili šele v prvo. 

Čeprav sta se v drugi krog uvrstila le Petcrcle in Tiirk, so bili 
vsi veseli rezultata, kakršnega so pač dosegli. Tudi mi, čeprav 
eni bolj, drugi manj! 

m.š. 

Čustveni navznoter bolj 
kot navzven 

Letošnjo osrednjo občinsko žalno 
slovesnost, posvečeno spominu mrtvih, je 
pripravila krajevna skupnost Vrh Sv. Treh 

Kraljev na Pilu ob dnevu reformacije 

Zvon iz bližje s m r e š k e fare se je oglasi l , kot bi želel 
naznanili začetek komemoracije. I'a je vendarle uvodoma v po
poldansko obnebje zarezala flavta, da bi s toplino svojega zvoka 
pregnala mraz, ki je vse bolj pritiskal na kr i l ih hladnega vetra. 

Župan ./. Nagode govori na osrednji komemoraciji na 1'ilu. 

Zbrane ob znamenju, ki gaje dal postaviti l i a n e Ml ina r 
Pilerski po zaobljubi ob srečni vrnitvi iz. n e m š k e g a ujetništva 
na mestu prejšnjega kužnega znamenja, je nagovoril obč insk i 

svetnik in predsednik krajevne skupnosti Vrh Ra lko Krv ina . Svoj 
nagovor je naslonil prav na sporoč i lno s imbol iko nekdanjega kuž
nega znamenja. Nekoč so tOVTStna znamenja svarila pred nevar
nostjo kuge. k i je neusmiljeno mori la . Dan današnj i pa si kuga 
nadeva sodobna naličja, kot so prometne nes reče , samomori , k i 
vse preveč nesmiselno morijo zveč ine m l a d i življenja. » K o pa 
naj počas t imo spomin umrl ih , bodimo čustveni navznoter bolj kot 
navzven ,« je še posvaril govornik. 

Zupan Janez Nagode je svoj nagovor namenil c i v i l i z a 
cijski vrednoti, ki od davnine spremlja č loveš tvo , da se poklanja 
spominu umrlih. » K o ostajamo zvesti pietetni tradici j i .« je na
daljeval župan .« je prav, da se v teh dneh spomnimo vseh naših 
pokojnih, še posebej vseh list ih, k i so dali na jveč , kar so imel i , se 
pravi svoja življenja, za svobodno Slovenijo, da ž i v i m o v svoji 
državi , ki postaja v svetu vse bolj p r e p o z n a v n a . « 

Kulturni spored je naznanila harmonika, tej so sledile 
recitacije Kosovela in Zlobca pa dvoje pesmi cerkvenega m e š a 
nega pevskega zbora iz vrhovske župni je . Na koncu je ž i rovski 
župnik , sicer tudi upravitelj vrhovske župni je , povabil zbrano ob
čes tvo h kratki mol i tv i za vse pokojne. 

Marcel Štefunčič 
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Lučka z dna srca 
Ob prvem novembru -

dnevu spomina na rajne 
I lladnc jesenske sape nas opozarjajo, daje b l i zu t e m a č 

na, mrzla z ima. November je že ob iča jno eden najbolj turobnih 
mesecev, poln deževn ih dni . Dolg i večer i , s ončne svetlobe je le 
za vzorec, nas nehote potegnejo v svet razmišl janja . Zazremo se 
sami vase, misel nas ponese v preteklost in tudi v prihodnost. Raz
miš l j amo o tem, kaj smo in kam potujemo. Stisne nas pri srcu, ko 
se nam misel ustavi pri dejstvu, da smo vendarle min l j iv i . Tega se 
v vsakdanjem vrvenju in hitenju n a m r e č sploh ne zavedamo. V s i 
plujemo v en in isti pristan, kjer smo k o n č n o vsi , ampak res prav 

Komemoracija ob 
spomeniku talcev 

Osnovna šola 8 talcev iz Logatca že dolgo vrsto let 
organizira pred dnevom mrtvih spominsko slovesnost pri spome
niku v Ljubgojni neda leč od Horjula, kjer je pod streli italijanskih 
okupatorjev 23. junija 1942 padlo 8 logaških fantov in m o ž , k i 
so pomagali partizanom. To so b i l i : Kdvard Vidmar, Lado G r o m , 
Edvard Lenarč ič , Drago Vilar , Ivan K o r c n č , Jože Vidmar, Franc 
Nagode in Bogo Drnovšek . 

M -

Žalna slovesnost v Horjulu. 

Letos so učenci pred spomenikom prižgali sveče , po l 
ožili cvetje in pripravil i krajši kulturni program. Spominu 8 talcev 
so se pokloni l i tudi člani Združen ja borcev za vrednote N O B , ki 
so k spomeniku položi l i lovorov vence s trobarvnico. Tudi tokrat 
je L o g a t č a n e v Ljubgojni spremljalo d e ž e v n o vreme, kot bi še 
nebo potoč i lo solze v spomin na logaške fante in m o ž e , ustreljene 
na tem mestu. 

Besedilo in joto: France Brus 

vsi enaki. N i razvrščanja na bogate, revne, m o š k e , ženske , lepe, 
manj lepe, slabe dobre. . . A l i ni to edino p rav ično? 

Beseda smrt je s t rašna. Izogibamo se je, groza nas je, 
ko gledamo in p o s l u š a m o , kako s svojo ostro koso kosi po naših 
cestah, gorah, domovih , bo ln i šn icah . Le že l imo si lahko, da na 
naše duri in na duri naši bližnjih ne bi še prav kmalu potrkala. 
A življenje je umetnost; č lovek je umetnik, ki svoj mozaik gradi 
predvsem sam. K o l i k o in kakšne k a m e n č k e bo vanj vgradi l , je 
odvisno od njega samega. Sl ike , ki j i h razstavimo na koncu, so 
edinstvene, neponovljive. Tako edinstveno in neponovljivo je č lo
veško bitje. O , B o g , daj, da bi mozaiki naših življenj nastajali č im 
dlje in da bi naš poslednji k a m e n č e k dopolni l naj lepšo stvaritev 
č loveš tva . Vsem tistim pa, ki so le še v naših spominih, naj lučka 
gori v spomin na jmočne je tista, ki je skrita na dnu našega srca. 

Metka Bogataj 

Za višjo kakovost 
Življenja 

Društvo upokojencev Logatec izvaja projekt 
»Starejši za starejše - za višjo kakovost 

življenja doma« 

M e upokojenci smo pridobil i 22 prostovoljcev, da so 

opravil i ustrezno izobraževanje in podpisali posebno izjavo o 

ravnanju z zaupnimi podatki. Z anketiranjem smo začeli v drugi 

polovic i septembra. Anketni vprašalnik je enoten za vso Sloveni

jo in vsebuje naslednja poglavja: - osebne podatke, - podatke o 

zdravstvenem počutju anketiranca, - podatke 0 kakovosti bivanja, 

- podatke o potrebi po p o m o č i , - podatke o druženju in izrabi pro

stega časa , - izjavo o strinjanju anketiranca, da se njegovi podatki 

vnesejo v računaln ik D U , - da se poišče p o m o č , če jo anketiranec 

potrebuje. Prostovoljci že pridno obiskujejo starejše nad 69 let na 

njihovih domovih . Večina nas sprejme in pozdravlja naša prizade

vanja. So pa tudi posamezniki , ki nas ne sprejemejo in odklonijo 

sodelovanje. 

Projekt je dolgotrajen proces. Morda danes ne potrebu

jemo p o m o č i , lahko pa se primeri , da bomo že jutri potrebovali 

p o m o č . O b pogovorih s s tarejšimi smo že odkri l i primere, ki jav

nim s lužbam niso bi l i poznani ali pa zanje niso dovolj storili - po

m o č pa bi bila nujno potrebna. Dob i l i smo tudi pobude in ideje 

za nove programe, ki bi bi l i v p o m o č s tarejš im, ki živijo doma, 

kajpak, saj imajo starejši mnogo znanja in izkušenj pa tudi še ve l i 

ko energije. Včas ih je treba prav malo, da osamljenim p o l e p š a m o 

dan, obenem pa še nam samim. Skratka, z organizirano p o m o č j o 

bi starejši lahko mnogo dlje ostali v d o m a č e m okolju, kakovost 

življenja pa bi se j i m izboljšala. 

Ž e l i m o , da bi bila starost napolnjena z vedrino, vese

ljem, humorjem, skratka, z op t imizmom. Predvsem že l imo , da 

ne bi bi l n ihče več sam, saj je deljeno veselje dvojno veselje, 

deljena bo leč ina pa postane po lov ična bo leč ina .Prav zato prosimo 

vse starejše o b č a n k e in o b č a n e , da naše prostovoljce sprejmete v 

svoje domove. S skupnimi m o č m i nam bo uspelo! 

Minka Mihevc 



Med seboj 
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Od vprege do traktorja 
Spomini na svet pod Klancem 

I. 

Prav tam, kjer se danes slekata » č e v č a n s k a « in stara, 
sedaj obnovljena Tržaška eesta pa tik pod cerkvijo sv. Jožefa na 
Čevc ih , še stoji več starih pa preurejenih d o m a č i j . Hiše še danes 
verno ohranjajo držo nekdanje obcestne pozidave, lokacijsko za
snovo, bi danes rekli v jez iku stroke, ki načrtuje gradnjo naselij. 
Tako bi si sodobni načr tova lc i , ki kaj dajo na izroči lo , morali le 
želel i , ko iščejo in snujejo novo s staro usklajeno podobo kraja. 
Kl jub novejš im pogostim premikom v predstavah ljudi, ki sledijo 
v materialnem pogledu zamis l im, da je vse, kar je mestno, tudi 
lepo, je v tem prostoru in pri ljudeh ohranjen zanimiv občutek s 
potrebo po varovanju sestavin starega sveta, v katerem so zrasli . 
Tudi za ta prostor in vso starejšo generacijo, ki živi v njem. velja 
spoznanje, da se duhovna preobrazba in z njo način življenja hi
treje spreminja kot sama prostorska preobrazba. 

To je vsesp lošna znači lnost postopne, pa ne vedno s tra
dicijo skladne prostorske preobrazbe po naših vaseh, trgih in me
stih. Kar presenetljivo je dejstvo, da sodobni življenjski slog le 
vedno v sebi skriva t rdož ivo govorico starega, ki zaradi spreme
njenega načina življenja nasploh hitro tone v pozabo. V današnji 
čas se komaj še ohranja stara govorica, običaji in tudi »govor i ca« 
grajenega prostora, ki jo nove generacije z d rugačn imi o č m i , me
ri l i in vrednotami vnašajo v svoj novi vsakdan. 

Pa se ni čudil i , da p o s k u š a m o našo vas na vse nač ine 
spremeniti, ko iz vidnejših krogov naše kulturne srenje s l i š imo 
vprašl j ive ocene o pretirano ruralncm in klerikalnem razvoju naše 
d ružbe . Kot daje » rura lno« in tudi »k le r ika lno« prispodoba samo 
slabega. Pa ni ! 

Naj se vendar spomnimo, tla v svelu veljajo mesta vel i 
kosti naše Ljubljane kot ruralna središča s pozi t ivnimi in negativ
nimi predznaki, k i j i h nekateri pripisujemo pojmu podežel je . Pa 
prepustimo svet visoke politike in kulture ob strani in se vrnimo v 
naš izginjajoči svet vasi, ki meni še vedno vel iko pomeni. 

l am pod Klancem sem se še vse do prvih let samostojne 
Slovenije srečeval z l judmi, ludi s (empre tom. Ta m i j e predstav
ljal ž ivo pa sprejemljivo podobo povojne »tranzici je«. Sodi l je 
v listo generacijo, ki je o t roš tvo preživela med drugo vojno, se 
srečala z vznesenim obdobjem povojne, ne za vse enake svobode, 
preživela prevzgojo krnela v delavca in dočakal svoj zasluženi 
»penz jon« . Vse njegovo življenje pa je ne glede na ideo loško pre-

l)rž.a nekdanje obcestne povezave. 

vlado samo izbranih vzgojnih cil jev le dobe. ostal vrasel v zem
ljo, i z katere je b i l izšel. Iz sedaj že oddaljenih pomenkov z njim. 
mi vedno znova stopajo pred oči njegovi živi opisi živl jenjskih 
zgodb, njegovo poglobljeno opazovanje življenja oko l i sebe. in 
kar m e j e najbolj p re seneča lo , oslal je zvest svojemu svetu vred
not. Vedno znova sem z o t roško zvedavostjo prisluhnil i skr iv im 
pripovedim o vsem, kar so v vsakdanjem življenju nanj prenašal i 
s tarš i -kmel je in drugi ljudje, s katerimi je rasel. 

Prav nič samozadovoljno, le kot delček njegove živ
ljenjske poti je pripovedoval o svojem zgodnjem srečanju s 
partizani, k o j e kot mlad furman med drugo vojno prevaža l raz
strelivo na P o ž g a n o . ne da bi se zavedal teže dela, k i ga je oprav
ljal. V spominu SO mu ostajale tudi naporne »ha jke« , ki jih jc bil 
de ležen prva povojna lela v Posavskih hribih. Deležen je bil tudi 
trdega prilagajanja novim smernicam v kmetijski po l i t ik i . Svoje
vrstno življenjsko pre izkušnjo je doživel prva povojna leta. ko je
na os i romašeni kmetiji ob p o m o č i d o m a č i h prevzemal na svoja 
pleča vso skrb za obnovo kmetije. Pri vsem tem pa je podobno 
kot drugi preživljal težo miselne prevzgoje iz večje svobode va
jenega kmeta v kmela-delavca. Pa je imel pri tem tudi svojevrst
no živl jenjsko s rečo. Z a ž e n o je dobi l »p r idno delavno roč ico« iz 
sosednjih Žirov. Vajena trdega k m e č k e g a dela, mu jc vsa ta leta 
trdno stala ob strani. Tako je vse do svoje smrti ostal zvest zemlj i , 
čeprav samo od nje ni mogel živet i . 

(Pr ihodnj ič dalje.) 

Pavle Mihevc 

Gospodarske diagonale 

Pozdravljena, Tržaška! 
Sončno popoldne, 16. oktobra, je ožarilo slovesen dogodek, namenjen otvoritvi prenovlj 

Tržaške ceste skoz občinsko središče in vzporednega Poštnega vrta 
ene 

Potem ko je Pihalni orkester »pozdravi l s S loveni jo« , 
je- povezovalka Renata (iutnik uglajeno pozdravila m n o ž i c o pri
sotnih, še posebej visoke goste, med njimi Radovana Žerjava, 
ministra za promet R S ter logaškega župana Janeza Nagodela. 
V nadaljevanju pa je povezovalka opozorila, daje »Loga tec pro
metno st ič išče šestih razl ičnih smeri, ki v Logatec in iz njega ali 
preko njega po Sloveniji in širše posredujejo svojo vsebino. Z c 
zgodovinska dejstva pričajo, da so Logatec in njegovo promet
no voz l i šče poznali različni narodi od ledenodobnega č loveka i / 
Starejše kamene dobe, neandertalcev, Tavriskov, Rimljanov do 

današnjega č loveka . Povezanost teh krajev s cesto potrjuje tudi 
Tabula Peutingeriana, znani zemljevid cestnega omrežja nekdanje 
rimske d ržave iz 5. stoletja našega štetja. Skozi različna obdobja 
j c pomen Tržaške ceste vseskozi naraščal do današn jega d n e . . . « 

Seveda, zadovoljstvo nad dosežen im je z l .ogalčani in 
drugimi uporabniki obeh obnovljenih eesl del i l tudi župan Janez 
Nagode, ki se je v svojem pozdravnem nagovoru najprej zahva
l i l vsem, k i so sodelovali pri prenovitvenih delih, tudi o b č a n o m 
za r azumeva joča soglasja, še posebej pa Minis t rs tvu za promet 
za njegov de lež pri prenovitvenih delih. Nato j c župan poudaril 

O 

C 

o 

tir. 
ti) 
O 



Gospodarske diagonale 

predvsem nekatere zgodovinske preobrazbe Tržaške ceste. Cesto 
Ljubljana - Trst so trasirali nekako v sedanji smeri leta 1720. O d 
sek med Vrhniko in Logatcem je zače la Avstri ja preurejati leta 
1796, dela pa so dokonča l i Francozi pod Napoleonom 1X11. leta. 
Kasneje je cesta doživl ja la še več izboljšav, celo pod Italijani med 
drugo svetovno vojno. Betonska podlaga je bila zgrajena v letih 
1952/53. Zadnja prenova se je zače la 1996. leta najprej z ureja
njem križišča na Kalcah zaradi potreb ustrezne povezave Kel t ikc 
z avtocesto, nato 1999 z asfaltnimi deli skoz Kalce in Gorenji L o 
gatec. Nato v letih 2001/02 je prišlo na vrsto krož išče na Martinj 
Hr ibu , leta 2004/05 pa krož išče pri K l a m u in pločnik na Kalce . 
Zadnjih 720 m ceste od krož išča pri K l a m u do Kramarja pa je 
doživl ja lo svojo celovito prenovo v letih 2006/07. V s a navedena 
dela so se izvajala z vzajemnim sofinanciranjem Ministrs tva za 
promet in obč ine , ki pa je z 232.297 evri sama prenovila Poštni 
vrt. 

Sledi l je krajši pozdravni nagovor ministra za promet 
Radovana Žer java, ki je izrazil zadovoljstvo, da sta projekt pre
nove 720 m dolgega odseka Tržaške f inančno poravnali d r žava in 
obč ina v razmerju 64% proti .36%. Pogodbena vrednost 1.49.959,-
evrov seje dodatno podraž i la še za 192.214.- cvrov. Nato sta sku
paj z logašk im ž u p a n o m slovesno prerezala otvoritveni trak. Cesti 
je ob koncu slovesnosti pr ikl ical blagoslov dolnje logaški župnik 
Janez Kompare. 

Župan Janez Nagode in prometni minister R. Žerjav z 
otvoritvenim stiskom rok. 

Pred zak l jučno skladbo logaških godbenikov se je po-
vezovalka zahvali la vsem, ki so kakorkol i pripomogli k prelepi 
in kakovostni prenovi T r ža ške ceste pa tudi š tevi ln im o b č a n o m , 
ki so se udeležil i otvoritvene slovesnosti in ki žel jno pr ičakujejo 
prenovo ods luženega ces t išča skozi Napoleonov drevored. 

mAi 

4 * ' Priznanje za kakovost v gostinstvu 
Ivan Zelene, Gostilna Turk iz Hotedršice je 9. oktobra na letošnjem 54. Gostinsko 

turističnem zboru v Termah Olimia prejel priznanje za kakovost v gostinstvu. Priznanja se 
podeljujejo najboljšim v regijah. Ivan Zelene ga je prejel za Notranjsko. Ob tej priložnosti 

smo se pogovarjali z njim in njegovim naslednikom Izidorjem. 

X J 
O 

G. želene, najprej, seveda, čestitke za priznanje. 
Gostinsko obrt imate registrirano od 4. decembra 1979. Kako 
ste se odločili zapustiti delo v KIJ in začeti v povsem drugi 
dejavnostni veji - in kar na svoje? 

S prekinitvami živi gostinska obrt pri hiši že bl izu 
sto let. V času moje od loč i tve pa gostilne v hiši ni bilo že 6 
let. V Hotedrš ic i so se predvidevala večja investicijska dela in 
delavcem, ki naj bi j i h opravljali , bi bilo treba nekako zagotoviti 
toplo prehrano, ki je takrat vas ni premogla. Krajevna skupnost se 
je na nas obrnila s prošnjo , da bi obnovi l i gostinsko dejavnost ob 
zagotovilu, da ji krajani ne bodo nasprotovali. 

Sin Izidor in oče Janez skupaj v poslu. 

So bile za ponovno odprtje gostilne potrebna večja 
pripravljalna dela? 

Spoče tka niti nc. Obnov i l i smo le toč i ln ico in sanitarije. 
Kasneje, lela 1996 smo uredili z imski vrl in sanitarije pri lagodil i 
novim, os t re jš im zahtevam. Zares velik preskok pa smo naredili 
lela 2001, ko smo pridobil i kl imatizirano jedilnico, v celoti 
prenovili in na novo opremili kuhinjo ter pripravil i p renoč išča . 

Odkod spodbuda za tolikšen investicijski zalogaj? 
Sredi devetdesetih letsosc nam razmere tako spremenile, 

da je bi lo treba predrugači t i poslovno usmeritev iz dotedanjih 
malic in kosil v kakovostno višjo, zah tevne j šo ponudbo, v turizem 
in ponudbo za sklenjene d ružbe . Druge izbire skoraj ni bi lo , če 
smo hoteli obstati. 

Ste se teh sprememb lotili in sprejeli nove izzive tudi 
zato, ker je v domači hiši zrasel nov, kakovostno izobražen in 
smel »kader«? 

Izidor: S l o j e nekako vzporedno. Se bolj kot dotlej se je 
zače lo kazati, da gostinstvo lahko uspeva le v druž insk ih okvi r ih . 
Morda temu vulgarno r e č e m o d ruž insko podje tn iš tvo . Dogovor i l i 
smo sc in si razdelil i naloge, k i j i h terja gostinski proces. K sreči 
imam razumeva jočo podporo svoje druž ice , oče je še vedno trdno 
v poslu, mama je zas lužna za to, da se je kuhinja prenovila tudi 
po vsebini, ne le po opremi. Zamis l i smo uokvir i l i v uresnič l j ivo 
poslovno viz i jo , ki jo udejanjamo. In dodati moram, da vse, kar 
smo dosegli, velja za uspeh vseh zaposlenih pri nas. 

Prejeli sle priznanje za kakovost. V čem, po vašem 
mnenju, odstopale od vsakdanje, skorajda že »industrijske« 
ponudbe večjih obratov? 

Imamo lasten rastlinjak in vel iko več ino zelenjave 
pa tudi krompir pridelamo sami. Se ve, da na hio način. Meso 
odkupujemo od rejcev-kmetov, ki ž iv ino goje na sonaravni način. 
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l 'o kakovosti odstopamo predvsem v prilogah, k i j i h pripravljamo 
Iz lastnih surovin. 1'oudarek dajemo zelenjavi, moenatim jedem, 
tako da včasih že kaže , kot da je pri nas priloga meso in ne 
nasprotno. Vegetarijanci lahko tudi dobe vedno kaj dobrega. 
Mesojedim gostom pa je vse leto na voljo d o m a č a bula in meso 
iz zaseke. Ob tem je tu, seveda, kakovostna s t režba , pr iporočanje 
primerne pijače k j edem. . . 

Rekli ste, da V gostinstvu prej ali slej zaškriplje, če ni 

podpore družine? 
Izidor: Gostinstvo ni pokl ic . Je način življenja. K d o r 

lega ne more sprejeti, naj se z. gostinstvom ne u d a r j a in naj tod 
ne išče zaposli lve. Razumevanje iti s p r e j e m a n ^ j A e g a načina 
življenja je znotraj d ruž ine še najpr imernejša pot. j">uj\tcri lahko 
hodi gostinec. Za gostinstvo me je navdvšila^slarajiiUJDl. K a k o se
je za turizem navduš i la moja sestra,, ne vem riatafliiJjJzagotovo 
pa je spodbudo našla tudi v domač i -gostilni. Ihri&M da sva se 
odloči la prav. Naj t akšno razumevanje v d rn r r r f f l e j* ostane tudi. 
ko bodo sedanje generacije nasledile ml; 

Hvala za pogovor. 

Janez (iostiša 

Dvakrat po 300 glav živine na evropski ravni mi 
30 let Pedagoško raziskovalnega centra Logatec - 30 let »največje logaške kmetije« 

Sredi oktobra je potekalo praznovanje 30-lctnice 
delovanja P e d a g o š k o raziskovalnega centra (PRC) Logatec. 
Tega je leta 1977 za izvajanje prakt i čnega študija in presku
šanje mesnih pasem ustanovil Oddelek za ž iv inorejo Biotehni
ške fakultete v Ljubljani. O b reji mesnih pasem govedi (šarole 
in limuzin) izvajajo tudi testiranje bikov rjave pasme in ovnov 
jezersko so l čavske pasme. Na centru gojijo okrog 300 glav go
vedi in prav toliko ovnov. 

Inž, Jože Čeh je Ml deležen mnogih čestitk. loto: M. Papež 

O b 30-letnici P R C je strokovnjak za govedorejo in ne
kdanji kmetijski minister prof. dr. Jože Ostcrc med drugim dejal: 
»Tu smo s poskusi uveljavil i rejo govedi za meso tudi v Slovenij i , 
S prikazi in s pisanjem smo pokazali , da je tudi pri nas ta reja 
smiselna. Zlasti pa je pomembno, da so na tem obratu študentje 
imeli možnos t p rak t ičnega pouka in so se števi lni , ki so iz mest
nega okolja, prvič r esn ično srečali z ž ivalmi in s pridelovanjem 

in konzerviranjem krme, z oskrbovanjem živali in se tako bolje 
pripravil i za delo v svojem pok l i cu .« 

PRC' Logatec = J o ž e Č e h 
Da si je P R C Logatec izrisal zgledno podobo kmetij

skega posestva, pa gre v m n o g o č e m zasluga Jožetu Č e h u , ki vodi 
center od ustanovitve. K o je Bio tehniška fakulteta prevzela ne
kdanje posestvo, je bila podoba objektov precej klavrna. Vendar 
so pod vodstvom Jožeta Ceha ob rejskem delu tudi objekti začeli 
dobivati lepšo podobo. Sedaj je P R C Logatec obrat, na katerega 
lahko slovenski živinorejski strokovnjaki pripeljejo kateregakoli 
stanovskega kolega iz tujine, pa jim ni treba bi l i nerodno. 

^~ Krav ne zebe tako hitro! ~' 
i Nihče, ki se pripelje V Logatec skozi Napoleonov drevored, ne , 
• more spregledali na desni sirani eesle obsežnih travnikov, na I 

katerih se vso rastno dobo od zgodnje pomladi do pozne je-
I setti pase precejšnja čreda krav s teleti. Marsikdo ima pomis- I 

leke. češ da živali zebe. vendar se pri lem krepko moli. dovedu 
I se pri 5 stopinjah Celzija počuti bolje kol pri 20 Stopinjah. \ 

ZatO ni nič narobe, če Še sedaj vidite na planem krave, ki se 
I kljub jutranjemu mrazu mirno pasejo po širjavi. 

Pa še tO iz izjave dr. Jožeta Osterea: »Podnebne in 
J talne razmere so na Logaški planoti ostre. Poskuša/i smo s pri- | 

delovanjem krme na njivah, vendar so raziskave pokazale, da 
I je tu umneje izkoriščali površine s pridelovanjem trave bodisi I 

za košnjo bodisi za pašo. Lako danes nimamo več nobene nji-

Da trditev ni iz trte izvita, lahko potrdim tudi sam. K o 
sem pred leti za šv ica r skega novinarskega kolega organiziral 
ogled in obisk logaškega centra, je po obisku povedal, da bo kake
mu njihovemu š tudentu ž iv inore je pr iporoči l prakso v Logatcu. 

Ma. P. 

Veliko zanimanje za žarne niše m 

''na z zornimi nišami. 

M e d prebivalci Dolenjega Logat
ca vlada kar precejšnje zanimanje za žarne 
niše v žarni steni, ki jo je Komunalno pod
jetje d o k o n č a l o prav pred dnevom spomina 
na mrtve. 

V steni je 72 žarnih niš . Posamez
na niša naj bi veljala okrog 500 l i l ) . N a 
tančna cena bo znana prav kmalu. Zaradi 
velikega zanimanja za tovrstno zadnje po
čival išče pokojnih načrtujejo prihodnje leto 
gradnjo še dveh manjš ih sten za žarne po
kope. 

Besedilo in folo: Irance Brus 
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Gospodarske diagonale 

Konjih - za vzrejo in šolanje konj 

Tako nastaja sodobna konjušnica. 

M e d Mcrcatorjem in Oblakovo bclonar-
no ob Tržaški cesli gradi zasebni podjetnik Zakelj 
Center za vzrejo in šolanje konj in d o m a č i h živali . 
Investitor gradnje je Konj ik , d.o.o., Tovarn iška 8 
A iz Logatca - v lasti Matjaža Mihevca . V centru 
Konjik bo nastanjenih 40 konj. V njem bo pokrita 
jahalniea v izmeri 30 x 40 metrov, k i bo namenjena 
tudi dresurni šoli . V objektu bodo še telovadnica s 
površ ino 100 kvadratnih metrov in tri hotelske sobe, 
k i bodo namenjene ude l ežencem jahalne šole. Ob
jekt je projektiral dipl.arh. Lovrenc Lrker. Gradnja 
naj bila končna do prihodnjega poletja. 

V sklopu tega centra je tudi poseben pros
tor s potrebno opremo za šolanje in dresuro psov. 
Drcsurnica je že d o k o n č a n a , in jo lastniki psov s 
pridom uporabljajo. 

Besedilo in joto: I'rance li rus 

uristicne panorame 

Iznajdljivi Kljukec 
Lastnik s lašč ičarne Kl jukec je na nad teraso pred loka

lom razpel prozorno p las t i čno folijo in na ta način ustvaril svoj
stveno toplo gredo, v kateri je kljub hladni jeseni ob s o n č n e m 
vremenu zelo toplo. 
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Kljukčeva topla greda. 

To s pridom uporabljajo zlasti matere pa tudi očetje , k i s 
svojim m a l č k o m pr ivošči jo kak posladek, sebi pa, recimo, kavico 
v prijetnem zavetrju. 

Besedilo in foto: ['rance Brus 

Med kamelami in 
krokodili 

Druš tvo invalidov Logatec je v sodelovanju s potovalno 
agencijo Kartaga, d.o.o., Zagreb in Megatoursom Mar ibor od 4. 
do 11 oktobra organiziralo za svoje č lane 7-dncvno letovanje na 
otoku Djerba v Tuniz i j i . Letovanja se je ude lež i lo 28 č lanov dru
štva. Z a š tevi lne ude ležence je bilo pravo doživet je že vožnja z 
letalom, ki je trajala dve uri. 

Logaški beduini. 

Naslednje doživet je je bilo srečanje z. us lužnimi in pri
jaznimi Arabc i , ki vedo, kaj je turizem in kako se turistom st reže , 
tudi če prihajajo iz. Slovenije, saj Slovenci nismo skoparil i z bak-
š išem. V s i smo prvič videl i p o l p u š č a v o in rob puščave Sahare, 
kjer so sc celo 70 let stari in še starejši podali na enotirno ježo 
na kameli pod vodstvom beduinov, drugi pa so si izbrali vožnjo 
z džipi po peščenih sipinah Sahare. Vsem bo ostal v lepem spo
minu obisk starih preb iva l i šč Berberov in ogled krokodilje farme 
z n i l sk imi krokodi l i prav ob času krmljenja. 

Enotedenske poči tn ice na Djerbi, ki so bile tudi prvo 
srečanje logaških invalidov z A f r i k o , nam bodo ostale v trajnem 
spominu, najbrž za vse življenje. 

Besedilo in foto: France Brus 



Turistične panorame 

Obrazi Planinskega polja 
V Kulturnem domu Miroslava Vilharja v Planini je bila 25. oktobra predstavitev 

odličnega dokumentarnega filma "Obrazi Planinskega polja" 

Prod nabilo polno dvorano seje najprej predstavilo K u l 
turno d ruš tvo Planina, ki je skupaj s K S Planina organiziralo pri
reditev ter ogled G Ima, Pevski zbor je s pesmijo d o m a č e g a sklada
telja Miros lava Vilharja (prihodnje leto bo 190-letnica njegovega 
rojstva) " L i p a " pripravil m n o ž i c o prisotnih na ogled lepot Pla
ninskega polja. Po besedah rež iserke in ko-seenaristke Magde L a -
pajne je pobudo oziroma namig za nastanek dokumentarca o Pla
ninskem polju dala (žal , v d o m a č i h logih premalokral opažena ) 
d o m a č i n k a iz. Laz , l ikovna umetnica, k ipa rka -ke ramiča rka Nalaša 
Preslor. Sicer SO odl ičen film ustvarili režiserka in ko-Scenaristica 
Magda Lapajne, seenaristka Andreja Kuštr in , snemalec Samo Po
dobnik, montažer Peter Lozcr in mojster zvoka Igor Laloš . Nekaj 
sredstev za realizacijo filma je prispevala tudi Občina Logatec, 
Pri osnovnem scenariju je pomagal M i l a n Trohic, pomembna pa 
je bila tudi strokovna literatura Tanje Ž igon . 

Govorica kamere nam na poet ičen način prikazuje Pla
ninsko polje. Laze. Jakovico, ( i r ča revec ter Planino v razl ičnih 
časovnih obdobjih, vse skupaj pa je obogateno s kleno besedo 
domačinov, ki nam odstirajo pogled na stare zgodbe in današnje 
življenje ob Planinskem polju m na njem. Zgodovinski pogled na 
Planino, grad llaasberg in p l emi ško rodbino VVindischgracIz nam 
je o m o g o č i l a d o m a č i n k a iz ( i r ča revca , zgodovinarka Tanja Z igon , 
o furmanstvu pa je spregovoril etnolog M i l a n Trobič iz Logatca. 
Neprecenljivi so tudi spomini gospe I eonlme Smole, nekoč zapo
slene na gradu llaasberg, ki nam je ob fotografijah pripovedovala 
o rodbini VVindischgraetz. Poleg tega pa smo doživljal i polje kot 
naravno posebnost s t ip ičnimi kraškimi znač i lnos tmi . S ponikal-
no U n i c o in z razsežnost mi Planinske jame. Spoznali smo ludi 
o g r o ž e n o ptičjo vrsto kosca, znači lnega za Planinsko polje in 
C e r k n i š k o jezero. Zemlja je revna, travniki in nekoč njive so bi l i 
večkrat poplavljeni, zato je kmetom gozd vedno veljal za nekakš
no banko, s katero so si pomagali v hudih časih. Poleg tega pa so 
se še dodatno ukvarjali s furmanstvom in priprego. 

Posebej sla nas prevzela ogromna Lekanova hiša iz l a z 
in čoln - drevak, ki so ga uporabljali za prevoz ljudi in poljskih 
pridelkov ob nenadnih poplavah. K o je polje prekrilo jezero, so 
na ve l ik ih čolnih prevažal i m n o ž i c o domač inov z ž iv ino vred med 

» N o t r a n j s k a « v a b i 

Obrtniški mešani pevski zbor »Notranjski)« 

vabi na vsakoletno prireditev 

» V nedeljo popoldne bo luštno pri nas«, 
združeno s 25. revijo obrtniških pevskih zborov 

Slovenije, 

v nedeljo, 25. novembra 2007, ob 15. uri 

v Domu krajanov v Rovtah. 

Nastopil deset obrtniških zborov iz vse Slovenije, 
učenci osnovne šole Rovte in podružnične šole Vrh 

ter plesna skupina Selabonica. 

Lazami in Planino. O koristih in nevšečnos t ih vodne sile nam je 
spregovoril Mi lavec , d o m a č i n iz. Malnov. V vse pripovedi se 
lirično tkejo posnetki modeliranja e tnoloških figur Nataše Prestol 
in utrinki poslednjega furmana M i k l a v o v c g a Andreja iz G r č a r c v -
ca z njegovima m o g o č n i m a delovnima konjema. 

Iz. filmske pripovedi pa je čutiti trpkost ob prikazu ve
ličine Planine kot trga nekoč v primeri z današn jo podobe. Sko
zi Planino je v Trst in na Dunaj hodila Evropa! K o l i k o kraljev, 
predsednikov in drugih p o m e m b n e ž e v je potovalo skozi Planino, 
nekateri so se lu tudi ustavili . M e d drugimi tudi Petar II. Petro 
vie Njegoš , č rnogorsk i vladar- vladika, pesnik in svetovljan, ki je 
23. januarja 1X44 okol i X. ure zveče r s svojima spremljevalcema 
obiskal gostilno " C c m i ore l" v Planini . kjer seje zapletel v pr ja-
teljski pogovor z domač in i in jih ob slovesu pozdravil : "Zbogom 
Kran jc i ! " kol nam poroča jo Kmetijske in rokodelske novice 31. 
januarja 1X44. 

Urno, kaj je noviga? ~' 
i (Is Planine 24. Prosenza) Snozlii »koli H ure so v 
' oshterijo k /.hernimu orlu trije motnje pershli, nekoliko, pa 
• ne popolnoma po I ur sliko ohlezheni, - in ker so nas kranjsko 
I govoriti slishali, so se snami v pogovore spustili, in nam po

vedali, da so /hernogorzi (Montenegriner). Mi smo mislili, 
I da so kupzi. Eden smed njih je nam savolj lepe in velike po

stave, in v savolj, drasiga ohlazhila, posebno dopadel, in se je 
j prav prijasno snami menil. Poprashevali smo ga od zhemo-

gorske kupz.hije, od z.hernogorskih navad, isdelkov, seljskih 
i perdelkov i. t. d. in mu tudi nashe kmetijske novize v roke 
' podali. Na vse prashanja je nam prijasnim v zhernogorskim-

krajnzam lahko sastopnim jesiku-odgovoril, in nas med dru-
I gim tudi praskal, ike gospoda Kopitarja na Dunaji posnamo. 

V narvezhjim pogovori pa svemo od z. k. poshle, kdo je tu lep 
I in prijasen mosh, ki je nam zhaft skasal, se v nami menili. 

In kdo je bil? - Bili so milostljivi in vse zhasti vredni gospod 
J Vludnika, to je starovirski sliko), kleri imajo tudi deshelsko 

oblast v zhernigori. Sram je nas bilo, de nismo njih visokima 
i stanu dolshne zhasti skušali; tode prijasne besede, s katerimi 
i so se poslovili, rekoz.li: »v Bogam Krajnzi.'« so nas potoku-

kile, pa tudi marsikterimu, kteri je morde na sli krajnski jesik 
I ohrekoval, pokušali, de nas zelo '/.hernogorzi, akoravno is leh 

daljnih krajev pridejo, lahko sastopijo. -

Promet, ki je bil Planini kruh, je usahnil ob izgradnji 
Južne že lezn ice Dunaj Trs i . Ponovno je Planina ož ive la kot ob
mejni kraj (raj za konlrabanlat je!) po I. svetovni vojni. S pripo
j i tv i jo Primorske Jugoslaviji je promet spel nekoliko zastajal vse 
do šes tdeset ih let, ko seje spet poveča l , predvsem zaradi turizma. 
Ob izgradnji avtoceste Ljubljana Postojna I. 1972 je Planina po-
slednjč kloni la . Veličastne hiše v Planini ivori jo svojevrsten ar
hitektonski muzej. Kraj tudi z, oko l i šk imi vasmi bi lahko zaživel 
na račun turizma, seveda, s p o m o č j o lokalnih skupnosti in d r ž a v e 
ter z večjo zainteresiranostjo domačinov oziroma z vlaganji pod
jetnikov v turizem. 

O b koncu predstavitve filma se je snemalna ekipa za
hvali la vsem sode lu joč im v t i lmu, posebej še K U D in K S Planina, 
k i sta pripravila nepozabni dogodek ter planinskim gospodinjam 
za pogostitev. 

F i l m , k i j e razdeljen na dva dela bo prikazan na T V Slo
venija 13. in 20. novembra ob 17.30. 

t,vidu Komur 
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Kulturni razgledi 
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Glasba izpod mladih prstov 
Slavnostni koncert ob 35-letnici Glasbene šole Logatec 

in 10-letnici šolskega Simfoničnega orkestra 

V takem kraju, kot j c Logatec, v katerem mu premnogi 
oči ta jo , da »n ihče ne prispeva n ičesar h kul tur i« ali da »mladi 
nimajo kam iti in česa počet i« ali celo da »se nič ne doga ja« , 
jc vse pravkar naš te to v okolju tistih, k i » n i k a m o r ne g redo« . 
Ob pr i ložnos t ih , kot je Kulturni pra/nik ali Obč insk i mesec 
praznovanj, se tisti, k i »kam g r e m o « , celo j ez imo, da se prireditve 
podvajajo, da, v zadnjem času bi se lahko razdeli l i na tri dele. če 
bi se mogl i , da bi lahko obiskal i , kar nas zanima. Seveda pa jc ludi 
res. da so nekateri mesci precej sušni , kar bi se lahko »ured i lo« z. 
dogovarjanjem med druš tv i , o b č i n o in posamezniki , da bi ne bi l i 
razdeljeni v odloč i tv i , katere prireditve se udeleži t i ali pa zaman 
iskati koledar prireditev, ko ni nič na sporedu. 

Vse to se mi je pletlo po glavi , ko sem čakal na začetek 
slavnostnega koncerta v čast 35-letnici Glasbene šole Logatec v 
športni dvorani. Sam se spominjam, kako sem bil pred 35 leti priča 
tudi mnenjem, da glasbene šole ne potrebujemo razlogov niti ne 
bi naš teval - drugi pa so meni l i , da imamo potenciala dovolj . V 
pedagogih in otrocih. Tokratni koncert je dokazal , da so slednji 
imeli prav. Danes imajo na šoli 340 učencev in 26 pedagogov; 
edino harfe nc poučuje jo . O vsem tem in o zgodovini dogodkov 
nam je spregovoril sedanji ravnatelj Pr imož Malavaš i č . ki se na 
koncu prireditve ni pozabil zahvaliti vsem, ki so bil i ves ta čas s 
šolo in ob njej. 

Simfonični orkester in združeni mladinski -.hori. F'oto: P. Sark 

Jubilantka je slovesnosti in obiskovalcem namenila 
izbor najbol jšega, kar premore. Zato velja omeniti citrarki 
M a r u š o Pišljar in Uršo Mat jašec , ki sta ubrano zaigrali dve 
skladbi; Davor Loštrck in Aljaž Žižek , saksofonista, sla 
presenetila z dvema m o d e r n i s t i č n i m a skladbama za altovski 
saksofon, skladbama, ki sta pokazali , kako vsestransko je lahko 
to pihalo, katerega ž lahten ton je navduši l že ( l a u d a Dcbussvja; 
T a m b u r a š k a komorna skupina nam jc posebej še zaradi 
ognjevitosti najmlajše t ambura š i ee pr ičarala vzduš je belokranjskih 
in turopoljskih gr ičev; za imenitno presenečen je je poskrbel 
kitarist .Mario kurtjak. ki j c z dvema stavkoma Kovumbale 
skladatelja Domenicoma deloval kot obl ikovalec orkestrskega 
zvoka, ki ga akus t ična kitara lahko poustvari le v rokah virtuoza; 
s hitrim zadnjim stavkom Telemannovega Koncerta za violo sla 
SC predstavila tako solistka Vanja Koj ić in Godalni orkester 
» S e n i o r « Glasbene šole Logatec pod vodstvom Petra Avšiča 
- b a r o č n o igrivo, tonsko izenačeno , morda le nekoliko premalo 
»pres to« . 

Posebno pozornost pa jc zahteval drugi jubilant 
tega večera . S imfoničn i orkester Glasbene šole Logatec pod 
vodstvom Marjana Grdadolnika. Pravi s imfonični zvok. trdna 
intonacija, suverena izvedba in veselje do interpretacije so odlike 
tega orkestra, ki je ponesel glas do Večnega mesta, od koder so 
bi l i posnetki koncerta na voljo na zgoščenk i tudi tega jubilejnega 
večera . Marjan Grdadolnik s svojo interpretacijo nc razmetava s 
čus tv i , na tančno ve. kaj hoče , ne boji se tempa ali težav z intonacijo, 
ki nastopi v počasn ih stavkih, in sam sebe pre izkuša še v n e č e m , 
kar j c za obč ins tvo morda manj zanimivo: dir igira na pameti 
Tako so bi l i povsem prepričl j ivi in zvokovno izdelani odlomki 
iz. Labodjega jezera P. I. Ča jkovskcga , solistka Neža Cankar 
je imela mirno roko ob spremljavi orkestra pri Massenetovi 
Meditaci j i iz opere Thais, Dvofakov Slovanski ples je obč in s tvo 
pripravil do r i tmičnega sodelovanja, enako tudi ognjeviti , dovolj 
izbrušeni Madžarsk i ples št. X Johannesa Brahmsa, zelo je ugajal 
[ntemezzo Pietra Mascagnija, kjer je prišla do izraza uglašenos l 
orkestra v unisonu godal. In ko smo m i s l i l i , da ne bomo slišali 
nobene slovenske skladbe, je dirigent na oder poklical najprej 
zd ružene mladinske pevske zbore logaških osnovnih šol in 
d o m a č e župni je , da so skupaj zapeli in zaigrali K e k č e v o pesem 
Marjana Vodopivca, v kateri se je kol solisl oglasil Ahac Istenič. 
Poslednja, znamenita Sepctova Zemlja p leše , nastala pred ne vem 
ko l iko leti, pa je sedla v d u š o tudi naš im mladostnikom, ki so se 
ne le imenitno zabavali ves večer, ampak tudi poskrbeli, da smo v 
dvorani lahko uživali neposredno v glasbi sami, nc le ob nastopih 
mladih, ki j im pač tokrat odpustimo marsikateri spodrsljaj. Tokrat 
ga tudi ni bi lo . 

K o je napovedovalka Maja Tilipič ki jc izmenoma z 
dvema u č e n k a m a vodi la koncertni večer, 20. oktobra, povedala, 
da se je prireditev konča la , je obč in s tvo hotelo »bis« . In ko smo 
ga dobi l i , smo si rekl i : tovrstnih koncertov bi si želeli še več. 
Glasbeniki jubilanti naslednji jubilej bo obletnica tega koncerta. 
Se s r e č a m o ? 

KRAS 

Razstavljajo 
v Trbovljah 

V galeriji Delavskega doma v Trbovljah je bi la v če 
trtek, 15. novembra, ob IX. uri odprla m e d o b m o č n a razstava l i 
kovnih del osrednje Slovenije na temo »Tudi črna j c ba rva« . Po 
izboru kiparja in grafika Zorana Pozniča razstavlja svoja dela tudi 
devet logaških l ikovnikov: Tatjana Vcrbič Vkalupljena svobo
da, kombinirana tehnika; M a t e v ž Škufca Refleksije, olje; Matej 
Pečenik , Podobe Logatca, bakropis in Urez naslova, akr i l ; Franc 
Musec Grad v Gorenjem Logatcu, svinčnik; .lože Mat jašec Je
zero pred nevihto, akvarel; Tjaša Matjašec Vkalupljena svoboda, 
kombinirana tehnika; Dušan Mihelč ič O b luninem svitu, pastel; 
Franc Godina Negativ, relief; Andrej Kos Pravozel, les, sipo-
reks. 

M e d o b m o č n o l ikovno razstavo, ki bo na ogled v Trbov
ljah do 25. novembra, je organizirala tamkajšnja O b m o č n a izpo
stava J S K D (informacije: Zdravko Pcstotnik, 03 563 25 90). 

l jubi te l j i upodabl ja jočih umetnosti lepo vabljeni na 
ogled razstave. 

tpš 



Kulturni razgledi 

Preseženo ljubiteljstvo 
Ob dvajsetletnem jubileju Obrtniškega mešanega pevskega 

Znano je, da obrtniki vztrajajo pri svojem delu, 
kljubujejo lak im in d r u g a č n i m pri t iskom, manj pa je znano, da si 
utrgajo čas za obisk kulturnih prireditev, še več, da postanejo eelo 
darovalei kulturnega občutja . Tako so nastali tudi pevski / bo r i . 
In mešan i /bor Notranjska, ki vztraja že 20 let, seje predstavil 
na jubilejnem koncertu v Logatcu in čez nekaj dni šc v Idriji. V 
20 letih seje spremenilo marsikaj: od d ržavne ureditve, zakonov, 
povezanih z njo, do č lans tva v samem zboru. Spreminjal se je 
tudi repertoar, od lažjega k zah tevne j šemu, spremenilo se ni 
edino dvoje: raznolikost č lans tva iz tako ali d rugače razumljenih 
notranjskih občin in zborovodja Janez (Jost iša. Njegove velike 
izkušnje ves čas uravnavajo izbor repertoarja, dviguje kakovost, 
tla se množ i jo povezovanja in sodelovanja z drugimi, sklepajo se 
nova znanstva. O b vsem tem pa pevovodja skrbi še za družabnost, 
kar pomeni druženje od Triglava do proizvodnih dvoran, od petja 
za rojstni dan do tehtnega nastopanja pred o b č i n s t v o m , ki ve, kaj 
je zborovska pesem. 

Tako je polna dvorana logaškega Narodnega doma 
vedela tudi tisto soboto, 20. oktobra. Nj ihovo 20-lelnico so 
počast i l i tudi občinski in o b m o č n i predstavniki obr tn iš tva in 
oblasti, tudi Obrtne zbornice Slovenije, manjkali niso niti zamejski 
prijatelji in prijatelji nasploh z mnogimi prijaznimi pozdravi. Tudi 

"Notranjska" in pevovodja Janez (iostiša. Foto: P. Sark 

Vabilo h komediji 

Občina Logatec vabi 
v petek, 30. novembra, ob 20. uri v Narodni dom Logatec 
na ogled komedije Zlatana Doriča v režiji Marjana Bevka 

KAKO SMO LJUBILI TOVARIŠA TITA 
2. predstava gledališkega abonmaja. 

Gostuje SNG Nova Gorica, Kosovelov dom Sežana. 
Igrajo: Gojmir Lešnjak - Gojc, Teja Glažar, 

Miha Nemec, Branko Ličen. 

Vstopnice bodo v predprodaji teden dni pred predstavo v 
knjigarnah DZS, Tržaška cesta 19 (v mestu) in 

Tržaška cesta 3 (Mercator center) Logatec 
ter uro pred predstavo pri blagajni Narodnega doma. 

Org. in info: Občina Logatec. 01/ 7590-633. renata.gutnik@logatec.si 

d o m a č i h klobas, za šalo in zares 20 jih je b i lo . ni manjkalo. 
Bilo je p razn ično , predvsem pa dobro v organizacijskem, pevskem 
m pozornosti polnem smislu. B i l je tudi primeren trenutek za 
podelitev Gallusovih značk in drugih priznanj, ki so jih bi l i deležni 
člani zbora, k i prepevajo v njem več kol 5 ali 15 let. Glasbeni 
spored je vseboval a capclla petje, petje s Spremljavo klavirja 
in godalnega tria, u r a v n o v e š e n o kombinacijo z virtuozno uslno 
harmoniko in s pozornostjo do zvoka v vsakem laktu sobotnega 
večera . Naj poudarim tiste dele koncerta, ki so mi posebej legli v 
srce. 

V prvem delu je že prva izvedena Večerna pesem 
Emila Adamiča zvenela pozdravno gotovo. Gruberjeva Sonce 
že zahaja je ob godalnem triu zvenela prijetno d o m a č e , posebej 
je ugajala solistka Spela Pctkovšck in njena interpretacija 
Franckovega Panis angelicus, Potem pa je sledilo p resenečen je 
večera . Vir tuoz na ustni harmoniki Miro Božič je pokazal, kako 
je m o g o č e preseči » l judskos t« tega inš t rumenta in ga vključili v 
enakovrednost podajanja s pevci . Vsekakor pa je posebej Ugajala 
njegova lastna skladba Vlak , kjer je orgl ičar pokazal tudi lastno 
ustvarjalno inventivnost. 

Za besedno umetnost tega večera je poskrbel igralec in 
poet Tone Kiintner. ki je sicer izražal bo l eč ino , o č e m e r govori 
večji del njegove poetike, a je navduši l z interpretacijo. Nimajo 
pesmi vedno te »s reče« , da bi j i h interpretiral igralec, umetnik. In 
tako m o g o č n o je zvenel tudi Cankar iz Kunlnerjevih usl ob koncu 
večera . 

V drugem delu koncerta se je predstavil m o g o č e n glas 
baritonisla Marka Kobala. ki je zapel lako z zborom (posebej 
so ugajale Simonit i jcvc Planike) kakor tudi ob spremljavi citrarja 
Tomaža Plahutnika. 

Nikakor pa ne smemo mimo štirih sol is t ičnih izvedb 
č lanov zbora ob zakl jučku koncerta. F r e s k Penca je žarel v 
Krekov i Snoči sni pa u nmu kraju biv. Meta Pavšič je presenetila 
z na t ančn im in ravnim tonom v Kramolčcv i Pojdem u rute. Marko 
Skrlj se je so l i s lčno izkazal v Sattnerjevi Na planine in Krika 
Marolt se je s svojim sopranom v Venturinijevem Znamenju 
zaiskrila kol lučka v glasbenih viš inah. 

Ne gre pozabiti na pianistko Majo Tajnšek . k i je 
dopolnila glasbeno izražanje lam, kjer je bi lo lo potrebno, in na 
pove/ova lko Majo Fil ipič , kalerc glas je »g l a sbeno« zvenel v 
napovedih, oči pa s o j i žare le ves večer. Kakor so žare le pevcem, 
tudi nekdanjim, ki so se zboru pridruži l i za konec. 

Večer, ki bi ga b i l vesel vsak jubilant. Kakovost podajanja 
in skrbnost izbire sporeda sla la večer presegla ljubiteljstvo. Vedeli 
in videl i smo, zakaj. KRAS 
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Kulturni razgledi 

Desetletje ustvarjalnosti Kulturnega društva Tabor 
V letošnjem šolskem letu se prvih desetih let delovanja z veseljem spominja Kulturno 

društvo Tabor, katerega predsednica je že od samega začetka Bojana Levinger, 
podravnateljica in učiteljica osnovne šole Tabor ter pesnica in pisateljica 

»Vredno te kulture in umetnosti, 
k i j i h učitelji in mentorji naše šole že od ne
kdaj vcepljamo mladim, rojevajo bogate sa
dove na vseh področj ih delovanja glasbe
nem, l ikovnem, dramskem in l i te rarnem,« 
je Levingcrjeva zapisala v publikaci j i , k i so 
jo izdali ob 10-letniei. Člani druš tva pa so 
pripravil i tudi slavnostno prireditev in raz
stavo. 

Kulturno d ruš tvo Tabor sestav
ljajo v e č i n o m a zaposleni in učenci (tudi 
nekdanji) osnovne šole Tabor ter njihovi 
sorodniki , prijatelji in znanci. Druži jo se 
v o t ro škem in mladinskem šo l skem zboru 
ter ž e n s k e m pevskem zboru Tabor. Tu je šc 
dramski k rožek ; literarna in l ikovna dejav
nost pa sta bolj vpeti v učni proces. Na vseh 
področj ih člani d ruš tva dosegajo odmevne 
uspehe, kar dokazujejo osvojena medna
rodna, d ržavna in m e d o b m o č n a priznanja, 
odmevni koncerti, predstave, razstave in 
druge kulturne prireditve. 

Iz majhnega zraste veliko 
Zborovsko petje ima na šoli dol

go in bogato tradicijo, ki jo vse od leta 1980 
pomembno nadgrajuje učitelj in zborovod
j a Zdravko Novak, tudi prejemnik Febru
arskega priznanja za izjemne d o s e ž k e na 
področju kulture v občini Logatec. Prc-

Vabilo k otroški 
gledališki predstavi 

V torek, 27. novembra, se nam ob 18. uri v 
Narodnem domu Logatec obeta 

ZLATOLASKA 
IN TRIJE 

MEDVEDI 

2. predstava otroškega gledališkega 
abonmaja. 

Gostuje Lutkovno gledališče F R U F R U 

Vstopnice bodo na voljo uro pred 
predstavo pri blagajni Narodnega doma 

Org. in info: Občina Logatec, 
01/ 7590-633. renata.gutnik(a)logatec.si 

Vabljeni! 

V čast desetletju prepevanja. 

poznavno in kvalitetno zborovsko podo
bo šole in druš tva z razl ičnimi glasbenimi 
dejavnostmi, projekti in koncerti ustvarja 
skupaj z Branko Novak, ki v publikacij i 
Naših deset let piše: »Otroški in mladinski 
zbori so bi l i vedno uspešni : na revijah, tek
movanjih, snemali so za radio in p lošče .« 
Prav tako kot o t r o š k e m u in mladinskemu bi 
to lahko pripisali tudi ž e n s k e m u zboru, naj
mlajši in druge polovice pa se lahko pohva
lijo celo s srebrom z regijskih tekmovanj. 

Oder je ž iv l jenje 
Dramsko dejavnost so na šoli 

oživili v šo l skem letu 1996/97, od takrat pa 
mladi igralci s svojimi mentoricami posta
vijo vsako leto na oder eno ali dve predsta
v i . Z razcvetom dramske dejavnosti na šoli 
pa je tesno povezano ime Bojane Levinger 
- večkra t se je n a m r e č lotila režije posa
meznih igric, napisala pa je tudi š tevi lna 
dramska besedila. Z a devet o t rošk ih igric, 
k i jih je leta 2000 izdala v zbirki Gledališče 
v dežel i Lepo in prav, je prejela Februarsko 
priznanje za kulluro. 

Slika ali t isoč besed? 
Literarna in l ikovna dejavnost 

sta v učni proces vpeti nekol iko bolj kot 
zborovsko petje in g leda l i ška umetnost. 
Literarno ustvarjanje na šoli spodbujajo z 
izdajanjem šo l skega glasila Ž v r g o l a č , ki 

FotOl Andrej Korene 

je vedno sad skupinskega dela učitel jev na 
šoli , v njem pa najdejo mesto besede vsa
kega učenca , ki si to želi . Iskanje in spod
bujanje l ikovne nadarjenosti otrok pa ostaja 
predvsem v rokah učitelj ice Marije Cehajić, 
Učenci so pod njenim mentorstvom osvoji
li že š tevi lne nagrade na mednarodnih in 
državnih tekmovanjih, tudi vaše stanovanje 
morda krasi kakšna umetnina, ki ste jo ku
pili na kateri izmed treh prodajnih razstav, 
ki j ih je Cehajićevfl postavila s p o m o č j o 
svojih učencev, učitel jev in vodstva šole , ki 
je kulturno dejavnost na šoli vedno s rčno 
podpiralo. 

Naših deset let 
V s a štiri ustvarjalna področ ja so 

člani druš tva povezali na slavnostni pr i 
reditvi, ki jo je spremljala tudi zanimiva 
razstava razl ičnih izdelkov, fotografij, s l ik, 
spominov . . . Ob desetletnici sta predsed
nici čest i tala Janez Nagode, župan obč ine 
Logatec, in Mar inka Dod ič , ravnatelji
ca šole , prvič pa so skupaj zapeli vsi trije 
druš tveni pevski zbori . Literarno-pevsko-
dramska prireditev pa jc bi la namenjena 
predvsem zahvali šol i , občini in logaški iz
postavi J S K D , pa seveda, vsem mentorjem, 
č l a n o m in zunanjim sodelavcem druš tva ter 
vsem, ki z zanimanjem spremljajo sadove 
druš tvenega dela žc 10 let. 

Anja Sede j 



Kulturni razgledi 

Ob čudovitih klavirskih zvokih 
Veličasten koncert ob slovesni otvoritvi novega koncertnega klavirja Steinway & Sons v 

logaški Glasbeni šoli 
Glasbena šola Logatec s š tevi l 

nimi mladimi talenti in odl ičnimi pedagogi 
že dolga leta žanje uspehe na razl ičnih tek
movanjih po Sloveniji in v tujini. Nagrade 
in priznanja, ki jih dosega, so plod trdega 
dela učencev in profesorjev in ne nazadnje 
tudi inš t rumentov , ki j i h le-ti uporabljajo. 
In prav med slednjimi je ob tako lepi oblet
nici - 35-letnici, ki jo je šola praznovala v 
oktobru, zasijal z ve l ik im upanjem ter pri
čakovan j em že dolgo želeni nov inš t rument 

koncertni klavir. 
Po š tevilnih pogovorih in uskla

jevanjih med učitelji , svetom šole in usta
noviteljico O b č i n o Logatec je bila spomla
di sprejeta odloči tev o nakupu koncertnega 
klavirja svetovno znane in ugledne znam
ke Slcinvvav & Sons. K m a l u zalem je bila 
imenovana posebna komisija, ki je vodila 
postopek nakupa: od objave javnega naro
čila do izbire klavirja v tovarni oz. salonu v 
Hamburgu. In v začetku letošnjega oktobra 
je pred Glasbeno šolo Logatec pripeljal to
vornjak z novim klavirjem. 

Župan./. Nagode in ravnatelj P. Malavašič 
sta predstavila novi klavir. 

Foto: I). Malavašič 

Navdušen je , ki je sledilo je bilo 
nepopisno. In se je še stopnjevalo, do dne 
otvoritve 16. oktobra. Otvoritvena slo
vesnost se je začela s pozdravom ravnate
lja šole Pr imoža Malavaš iča in svečan im 
nagovorom župana Janeza Nagodeta, ka
teremu je sledil prerez otvoritvenega tra
ku, nato pa koncert. Prvi je naskoči l novo 
/ lahtnino pianist, domač i profesor klavir
ja K lemen Golncr . Temu so sledili bivša 
učenka in sedanja dijakinja Srednje glasbe
ne in baletne šole v Ljubljani Janja Nagode 
ter znani virtuozi M i h a Nagode. Mi l anka 
( r e š n i k . Lovorka N c m e š Dular in na koncu 
še l l i n k o Haas. O b č i n s t v o je bi lo navduše 
no nad bero mojstrov klavirja in izborom 
skladb od C . Dcbussvja prek F. I izšla. A . 
Skrjabina, M . Bravničar ja , K Chopina , S. 
Prokofjcva, .1. Mat ič iča , M . Ravcla do G . 
Gershwina. 

Spretne roke pianistov so iz no
vega klavirja izvabljale čudov i t e zvoke. Da 
bi jih še dolgo dolgo vrsto let! 

NevMa 

Mazorete na evropskem prvenstvu v Crni gori S i 
Letos je Twirling klub logaških mažoret sodeloval v Tivtu na 9. evropskem prvenstvu, na 
katerega so se naše kadetinje uvrstile z odličnim prvim mestom na državnem prvenstvu 

Poleg logaških mažore t so iz Slovenije sodelovale še 
ekipe iz Horjula, Trebnjega, Radeč in Laškega . Po dolgi vožnji 
skozi mlade d ržave bivše Jugoslavije smo prispeli v sl ikovi to 
Boko Kotorsko. Namesti l i smo se v hotelu Bel i horizont s č u d o 
vito peščeno plažo. Zveče r je bila uradna otvoritev prvenstva na 
obali Tivta . Skozi m n o ž i c o T iv tčanov se je v i la parada vseh so
delujočih mažoret. Kakšna eleganca in lepota! Da o kostumih in 
spretnostih ne govor im! 

Šopek iskrivih inažoretk. 

In zanimivo spoznanje: pregovorne č rnogo r ske lenobe 
nismo zasledil i . V hotelu in po trgovinah smo bi l i pos t r ežem hitro 
in kvali tetno.Na vsakem koraku smo bi l i deležni prijaznega od
ziva , še posebej, če so spoznali , da smo Slovenci . 

Tekmovanje (v razl ičnih panogah) se je zače lo že v pet
ek popoldne, toda naše kadetinje so tekmovale v soboto in ne

deljo. Zmagale so bile mažo re t c iz Zagreba. N a š e so, in osvojile 
9. mesto. Pripomniti pa je treba, da so za osvojitev višjih mest 
od loča le nianse v nastopih. V posebno čast nam je bi lo . da je bila 
med sodnicami tudi naša Barbara Čuk . 

Po nastopih so ludi dekleta, njihovi starši in trenerka 
Vera Tratnik imeli več prostega časa . tako da smo si skupaj ogle
dali Tivat, v nedeljo še Kolor , v ponedeljek pa Budvo . Sv. Štefan 
(z razgledne točke) , popoldne pa smo šli še na vožnjo z barko po 
B o k i Kotorsk i , kjer nam je starejši m o r n a r - v o d i č kot iz rokava 
stresal zgodovinske podatke in legendarne zgodbe. Obiskal i smo 
umetno zgrajeni otoček v obl ik i ladje s cerkvico, okol i nas pa sla 
se v daljavi izrisovali naselji Risan in Perast. V zaledju Kolorja m 
Tivta se dviga m o g o č n i Lovčen . kjer poč iva ve l ik i č rnogorsk i v la 
dar in pesnik Petar II. Pet rovič - Njegoš . Ža l , nam čas ni dopušča l , 
da bi obiskali njegov mavzolej na Lovćenu . 

Črna gora mi bo oslala v spominu kot dežela prijaznih 
in ponosnih ljudi, pa tudi po dobri " l o z i " , še bol j šem vinu " V r a n -
cu" , da ne omenjam d o m a č e g a sira in " N j e g u š k e g a " pršuta! In pa 
visokih , dolgonogih č rnogorsk ih lepotic! 

Na poli domov smo se v večernih urah uslavil i tudi v 
Dubrovniku, kjer se je v soju luči pr ikazovalo svetovno znano 
zgodovinsko mesto, žal, ranjeno leta 1991, 

Z a celotno organizacijo izleta, prehrano, pos t r ežbo , vo
denje in pripravo kadetinj za nastop pa je zas lužna Vera Tratnik. 
Prav neverjetno je, od kod jemlje tol iko energije, da lahko skoz 
celo leto opravi toliko treningov, nastopov, seminarjev in najraz
ličnejših organiziranj poleg svoje redne s lužbe! In tudi njen dan 
ima samo 24 ur. 

(ivido Komar 
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Kulturni razgledi 

Trubar pred slovensko procesijo 
V čast bližajočemu se prazniku - dnevu reformacije je Knjižnica Logatec 20. oktobra v 
dvorani Narodnega doma organizirala ogled monodrame Matjaža Kmecla "Trubar pred 

slovensko procesijo" v izvedbi gledališkega igralca Anatola Šterna* 

Samogovor Trubarja, izgnanega 
in od lastnega ljudstva z a p u š č e n e g a starca, 
nam je prikazal tragiko usode oz. ž ivl jenjske 
zgodbe zače tn ika sodobnega slovenstva. V 
svojem "n igdi rdomu" (izgnanstvu), kjer je 
preživel pol življenja, pregleduje, kaj mu jc 
pod k o n č n o čr to še ostalo. Hkrati pa iz tega 
pregleda ustvarja nekakšen testament za 
Slovence. Svoje ljudstvo je hotel popeljati 
V enakopravnost pred Bogom in svetom, 
zato je izdal prvi dve slovenski knjigi (ki 
sta temelj slovenskega knj ižnega jez ika in 
slovenske knj iževnost i ) : Abecedarium in 
Katekizem. Z njima je ljudstvo hotel nauč i 
ti brati in širiti (protestantsko) vero. Poskr

bel je za več kot petdeset tiskov, vk l jučno 
z B ib l i jo . Slovence je učil samozavesti, od
govornosti pa tudi resnične k rščanske vere, 
kar je v monologu posebej poudarjeno. V 
K m e c l o v c m besedilu in izvrstni Šternovi 
interpretaciji z izrazito ekspresivno moč jo 
z a č u t i m o več kot 450 let dolgo trnovo pot 
slovenske knjižne kulture, njenih predstav
nikov, ki so verjeli v slovensko prihodnost, 
pravzaprav v usodo slovenskega naroda. 

Leta 200S bomo praznovali 500 
let Trubarjevega rojstva in naj bo ta dogo
dek uvod v "Trubarjevo" leto. Kar bi nam 
lahko bi lo šc posebej v čast , je to, da (po 
besedah igralca Anatola Šterna) je ta mo

nodrama bila prvič predstavljena prav pred 
o b č i n s t v o m v Logatcu. Prava sramota pa 
je, da nas je ta dogodek (brez vstopnine!) 
spremljalo vsega 21 gledalcev!!! Kl jub 
oglaševanju v medijih in množic i poslanih 
osebnih vabi l ! 

Zakaj tako? Morda zaradi kro
ničnega podvajanja dogodkov v Logatcu. 
Le zakaj se ne da uskladiti prireditev v tako 
majhnem mestu, kot je Logatec, tako da sc 
raznotere kulturne prireditve ne bi odvijale 
na isti dan? Prisotni smo zardevali od sra
mu pred dramskim igralcem, ki nam je eno 
uro(!) interpretiral Trubarja. 

Anatol Štern, rojen 30. maja 1942 v Rogaški Slatini, jc Icla 1967 diplomiral na Akademiji /a gledališče, radio, film in televizijo na oddelku za igro. V pre
teklosti je bil med drugim član Mladinskega gledališča v Ljubljani, novogoriškega in tržaškega gledališča, poleg lega pa jc bil 2.1 let direktor Osrednje 
knjižnice Kranj. Ves ta čas je ohranjal stik z umetniško besedo in v zadnjih nekaj letih z uspešnimi nastopi spet polrdil svoj bogali igralski potencial. Žc 
lani seje predstavil logaškemu občinstvu z monodramo o slovenskem pesniku, govorniku in politiku sredi 19, stoletja I.ovru Tomanu, možu slovenske 
pesnice, pisateljice in skladateljice Josipinc Urbančič Turnograjske. Pa je tudi takrat bila dvorana bolj kot ne prazna!?! 

(Milo Komur 
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Duhovni odsevi 

Veliko slavje pod oboki sv. Katarine 
Na Medvedjem Brdu so 14. oktobra praznovali ob blagoslovu obnovljene cerkve svete 

Katarine 
Svet i šče sv. Katerine na Medvedjem brdu velja za eno najstarej
ših cerkva v bližnji o k o l i c i , saj j c bi la zgrajena v 12. stocltju. O 
posvetitvi crkve zgovorno pričajo naslikani križi na z idov ih . V 
zadnjih letih jc cerkev sv. Katarine kljub obnovljeni strehi kazala 
dokaj klavrno podobo. Zato jc cerkev kar sama klicala k temeljiti 
obnovi . Dela so stekla pred štirimi leti. Tedaj sta notranje omete 
proti vlagi opravila d o m a č a zidarja Dav id Zakclj in Bošt jan Po
dobnik. Resneje pa smo se stvari lotili pred dvema letoma. N a 
predlog farnega ž u p n i k a Bogdana Berceta smo ustanovili cerkve
no gospodarski svet z vodjo Vojkom Pan ičem ter se povezali z 

Blagoslovilvenu procesija s pom. škofom Jurijem Bizjakom. 
lolo: V. 1'anič 

Zavodom za s p o m e n i š k o varstvo v Ljubljani. Obnovo smo na
črtoval i v več fazah. 

D o m a č a pleskarska skupina A l o j z Gantar, s.p., je naj
prej lepo opravila pleskarska dela, peskanje tal pa je opravil Hd-
vard Š inkovce iz Logatca. Potem smo se lot i l i urejanja zunanjšč i -
nc. Kleparska skupina Andreja Šušterš iča iz. Horjula jc zamenjala 
šp ico zvonika in njegovo leseno ogrodje. Pri tem so zamenjali 
ves les, razen srednjega hrastovega trama, na katerem je vklesana 
letnica 1X60. Šp ico so lepo preoblekli z novim bakrom. Andrej 
Šušterš ič je poskrbel tudi za izvajalca, k i j e kvalitetno prenovil fa
sado in simse na cerkvi . Podjetje Nagode iz. Novega Sveta je izde
lalo nova glavna vrata v cerkev in vrata v zakristijo. N o v i so ludi 
nadst reški nad vrati. Obdelani so vsi kamniti deli cerkve vk l jučno 
s postolom nad vrati, za kar je poskrbel kamnosešk i mojster A l o j z 
Kogovšek iz Z a vratca. D o m a č a mizarja Lvgcn Gantar in Marjan 
Nagode sta zamenjala okna na cerkvi in line na zvoniku. Domač in 
S lavko K rži Sni k je izdelal ogrodje za uro v zvoniku , mehanizem 
pa jc pripravil in vgradil .lože Lcskovcc , s.p., s Petkovea. Do
mačin Marjan Gladek je prenovil e lek t r i čno instalacijo. Obenem 
smo obnovi l i še okol ico cerkve in vgradili l lakovcc; kapelico na 
pokopa l i šču pa jc prenovil sl ikopleskarski mojster Lojze Cuk iz. 
Rovt. V s i izvajalci so poleg svojega dela še tako ali d rugače pri
spevali k obnovi cerkve. Zato gre vsem velika zahvala. 

Celotna prenova jc stala čez 70.000 evrov. Z donacijami 
smo zbrali okrog 45.000 cvrov. Zbiranje sredstev smo organizirali 
znotraj fare, obiskali pa smo tudi tiste Medvejcc, ki so zapustili 
svoj dom in šli s trebuhom za kruhom; pomagali so po svojih mo-
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čch, za kar se jim lepo zahvaljujemo! Zahvala gre tudi Rovlarsk im 
Z i b r š a n o m za vso p o m o č . Pri obnovi so sodelovala vsa d o m a č a 
druš tva : Prostovoljno gasilsko d ruš tvo . Tur i s t ično d ruš tvo . Dram
ska skupina znotraj K Š D Trate, velik de lež pa je šel tudi iz fonda 
K m e č k e g a Praznika na Medvedjem Brdu. Tudi temu gre zahva
la. Svoj prispevek so dali tudi donatorji iz drugih krajev. Hvala 
lepa! 

Pohvala velja cerkvenemu gospodarskemu svetu in 
župniku Bogdanu Bcrectu za uspešno delo. Gospodarski svet je, 
kot že rečeno , vodi l Vojko Panič , ki je z mnogimi fotografijami 
dokumentiral celotno obnovo. Z a opravljeno delo gre njemu po
sebna zahvala! Zahvala pa gre tudi d o m a č e m u mežnar ju Francu 
Žaklju in ženi Fani, ki pož r tvova lno opravljata delo nekaj zadnjih 
let in čut i ta do cerkve nekaj posebnega. In nazadnje šc zahvala 

predsedniku K S Trate Bojanu Rupniku za p o m o č in modro so
delovanje. 

Zaradi vsega navedenega smo imeli 14. oktobra na 
Medvedjem Brdu lep praznik s slovesno sveto m a š o in z blago
slovom obnovljene cerkve. Slovesnosti se je udeleži l koprski po
možni Skof Jurij Bizjak, k i j e prenovljeno cerkev blagoslovi l . Na 
slavju je bil tudi logaški župan Janez Nagode, ki je tudi pomagal 
pri prenovi. Zahvala gre obema visokima gostoma. Hkrati pa go
spoda župana prosimo za nadaljnjo p o m o č pri poravnavi ostalih 
stroškov. V s i lepo vabljeni na ogled in obisk naše obnovljene 
cerkve. 

Pa še to: za vse, k i bi še želeli pomagali s f inančnimi 
sredstvi, ponovno objavljamo št. T.R. 04752-0000583602. 

Kogdun Žerjal 

Zakonci okroglih jubilejev 

Okrogli jubilanti po spominski sv. maši 

N a misijonsko nede
ljo, 21. oktobra, seje jubilejne
ga blagoslova v farni cerkvi sv. 
Nikolaja ude lež i lo 50 parov, od 
150, kol ikor jih praznuje letos 
razl ične okrogle jubileje porok 
od 5-letnie do 50-letnic. Mašne 
slovesnosti so se udeležili štir
je pari, ki slavijo letos 50-let
nico poroke, in sicer: Francka 
in Jože Oblak . Lcopoldina in 
F i l ip Trcvcn, Mar inka in Jože 
Švigclj ter Vida in S r e č k o N a 
gode. 

m A š 

Mož in ženay oče in mati - temelj družine 
Pod tem naslovom je potekal letošnji Karitasov koncert v Rovtah 

Lepo, skoraj prelepo novembrsko nedeljsko popoldne 
je v dvorano Doma krajanov privabilo kar vel iko š tevi lo obisko
valcev, ki jim je mar lepe besede in pesmi. Tradicionalni koncert 
sta tudi letos vodiki izkušena povezovalca Rezka in M i h a Kavč ič . 
U v o d je pripadel nežn im zvokom citer, ki jih je iz ž lah tnega in
strumenta izvabljal Klemen Matk. Verzi Minattijeve pesmi Ne
koga moraš imeli rad so izza odra podali vodilno misel , ki vedno 
spremlja tovrstne prireditve imeti rad. Koga vse je treba imeli 
rad? Vse! Še posebej naše najmlajše. K a k o so pr isrčni , so otroci 
pokazali člani dramskega krožka O S Kov ic v dveh igricah: O naj
bolj porednem fantku na svetu, ki pa sploh ni tako poreden, saj 
je vendar podoben svojemu očku . Ja. otroci so pač ogledalo svo
jih staršev. So pa nekateri otroci prikrajšani za marsikaj, lako kot 
mala Špela v igrici Poč i tn ice z o č k o m in mamico. Pogreša svojega 
očka , a mala račka jo potolaž i , da upali šc vedno sme. In upanje 
opogumlja v ležkih trenutkih tudi tiste, ki jih je življenje za kaj 
prikrajšalo. 

Je pa bil letošnji koncert v znamenju harmonik,klavir
ske in tudi d ia ton ične . M l a d i Matej Erjavec je pogumno ubiral 
tipke na svoji harmoniki . Če ti uspe G o l i c a , si na pravi pol i . 
Druž insko sta se predslavda najprej M i h a s harmoniko in P r imož 
Arhar, ki je pogumno zapel, nato še oče Darko in hči Nalaša Slabe 
iz Podlipe. 1 larmonika ju povezuje in lepo je bi lo poslušal i druž in
sko ubranost Fanta iz skupine O b e r s band jo tako dobro urežela. 
da pele kar zasrbe, ko prideta na oder. 

Cerkveni mladinski pevski zbor pa je brez pomoči 

instrumentov prav izvrstno predstavil d o m a č i kraj. Mart in zna 
glasbene stvari postaviti na svoje mesto. Svojevrstna poživi tev 
koncerta so bi l i člani instrumentalne skupine župni je sv. Helene. 
Pesmi, ki so jih zapeli in zaigrali , so poudarjale ljubezen, ki jo je 
bil zmožen Jezus, kije po njihovih besedah vir ljubezni vsega č lo
veštva. Prireditev je s svojim obiskom počasl i la zelo priljubljena 
mlada pevka Eva Čeme. Popolna neznanka do Bi lke talentov, ko 
je suvereno pometla z, vso konkurenco. Prcproslo in nekol iko sra
mežl j ivo je dejala: »Rada pridem na dobrodelne prireditve, če le 
imam čas.« 

Lepo pa je bilo slišali gospoda Toneta Koniparcta, k i 
je posebej pohvali l naš kraj in okol ico za odprtost življenju. V 
naših krajih vedno več do jenčkov osrečuje mlade d ruž in ice , k i 
neseb ično odprejo svoja srca novemu bilju. Pač med naj lepšimi 
pokl ic i je poklic matere in očeta . Mlada mamica bo kmalu po
stala tudi pevka v skupini Poljanski koledniki , ki so nas popeljali 
v svet ljubezenskih zvokov, ko so na podežel ju še donele pesmi 
iz fantovskih grl . Ko ledn ik i so pričaral i ta običaj v pesmi o košnji 
na senožet i . S seboj so imeli č is to pravega kosca s koso in oslo v 
osovniku. 

I epo stkane misl i v besedah M i h a in Rezke, da je ljube
zen nekaj, česar se ne da plačali m zaračuna l i , so zakl juči le vcčci 
dobrote in ljubezni do naših najbližjih, ki so naše ljubezni in so
čutja šc kako potrebni. K o bo leto naokrog, se nadejamo novega 
koncerta z novimi gosl i , a še vedno z enako misli jo: imeti rad. 

0> 

6i) 
Metka Hogataj 
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Igre pod kozolcem 
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Množica je pospremila blagoslov prenovljenega kozolca, ki sla mu odprla vhod župan ./. 
\ugode in župnik ./. Kompare. 

Potem ko je kozolec spred 

Doma Marije in Marle našel svoje meslo 

na trati za cerkvijo, so ga tudi prenovil i 

in preuredili v prostor, ki bo namenjen 

špor tn im igram in družabnostim, 

predvsem mladih. 

Na zahvalno nedeljo sc 

je pokazala pravšnja pri ložnost za 

slovesno odprtje preurejenega kozolca , 

kar sta v navzočnos t i množ ice laranov 

in ob fanfarah trobilnega kvinteta 

opravila župan Janez Nagode in 

dolnje logaški župnik Janez Kompare, 

ki je tudi blagoslovil novo shajal išče 

mladih. M e d p r i ložnos tno slovesnostjo, 

ki gaje vodila Janja Nagode, muziciral i 

pa sta eitrarki Mir jam Treven in Barbara 

Z u p a n č i č so izrazi l i javno hvaležnost 

vsem, ki so na poseben način pr ipomogli 

k preureditvi kozolca. 

£0 
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Nove zmage v namiznem tenisu 
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Zmaga naših deklet v S N T L 
Naša mlada postava deklet Ana 

Vcrdinek, Sanja Smi l jan ič , Tamara 
Novak, Nina Z u p a n č i č in Katja Ciutnik 
je 6.oktobra po dolgi in tokrat res dramat ičn i 
borbi proti izkušeni ekipi N T K Ljubljana v 
gosteh osvojila že svojo drugo p rvo l igaško 
zmago. 

Po uvodnih bojih, ko so se izkazale 
prav vse. še posebej pa Sanja, ki je osvojila vse tri svoje tekme, 
in po n a š e m vodstvu 4 : 3, ko smo pr ičakoval i lahko zmago, je 
igralkam N T K Ljubljana presenetljivo uspelo izenačiti iz id . 

Nato sc je v odloči lni tekmi v boj z najboljšo in 
na j izkušene jšo igralko Ljubljane Nino l lumar podala naša 
najmlajša , dvanajstletna Nina. Po izgubljenem I. nizu je le 
malokdo še verjel, da bi ji uspelo iztržiti kaj več kot časten poraz. 
A Nina sc ni dala, in z voljo in borbenostjo je priigrala dva niza in 
enega izgubila, nato pa v od loč i lnem 5. nizu zaigrala na vse ali nič. 
Zbrala je vso svojo energijo in na koncu slavi la s 15 : 13 in nam 
tako priigrala tako želeni novi točki . 

I. odprti turnir Alpe-Adria 2007/08 
N a Poljanah v Ljubljani so 7. oktobra mlade tekmovalke 

in tekmovalci odigrali svoj prvi turnir za pokal A l p e - A d r i a v novi 
sezoni. M e d okol i 110 tekmovalkami in tekmovalci je v treh 
kategorijah (U-12 . U - l 5 in U-19) nastopilo tudi IX naših igralk in 
igralcev, k i so osvoji l i vidne uvrstitve.: 

1. mesto: Ana Verdinck (U-19), Nina Z u p a n č i č (U-
15); 

3. mesto: Sanja Smi l jan ič (U-19), Toni Kožul (U-15), 
Deni Kožul (U-12), Tom Šfiligoj (U-12); 

5. mesto: Tjaša Mihevc (U-12), Katja Ciutnik (U-15), 
Nejc Gutnik (U-15), Blaž Bonč ina (U-19); 

2. O T RS za mladinke in mladinec Najboljše mladinke 

in najboljši mladinci iz Slovenije so sc 14. oktobra zbrali v Izoli 
že na drugem odprtem turnirju Republike Slovenije v tej sezoni. 
Naso ekipo so zastopale Ana Verdinek, Sanja Smi l jan ič , Tamara 
Novak in Nina Z u p a n č i č pri mladinkah ter Blaž Bonč ina . Tim 
Šfiligoj in Miha Ž igon pri mladincih. 

Pri dekletih je tokrat najdlje prišla Ana, ki je v čctrtfinalu 
po napeti borbi izgubila s Kristin I atni ič iz N T K Arr igoni tesno 
z 2 : 3 in tako zamudila pri ložnost za osvojitev pokala, Tudi ostala 
dekleta so sc uvrstila v finalni del tekmovanja, kjer je Tamara 
izgubila proti An ji C . a rmi i f iz N T K Prevent, ki je v osmini finala 
izločila še Nino. Sanja je v osmini finala izgubila proti Nini 
Pavlin iz N T K Iskra Avloe lck l r ika . 

Pri fantih se je v finalni del uvrstil le Blaž , Miha in T im 
pa sta nastopila v tolažilni skupini , kjer je bil Miha tretji. Blaž je 
najprej v šestnajst ini finala s 3 : I premagal Ž igo Urhanea iz P P K 
Rakek, nato pa se je zopet pomeril z .lanom Ž i h r a t o m iz N T K 
Sobota, zmagovalcem I. OT. Tudi tokrat je Blaž moral priznati 
p r e m o č .lanu, čep rav je začel zelo dobro in v prvem nizu imel celo 
nekaj žog ic za zmago. 

I. turnir za Notranjski pokal 
Na I. turnirju za Notranjski pokal v novi sezoni so se 20. 

oktobra zbrali učenci osnovnih šol z Notranjske, ki so nastopili v 
kategorijah I .-5. razred, 6.- 9. razred in Top-16; prvič pa so v novi 
kategoriji na njem nastopili tudi dijaki srednjih šol . 

Tudi tokrat smo dosegli nekaj lepih uspehov, saj je v 
najnižji kategoriji zmagala T jaša Mihevc, Miha Petrovce je 
bil četr t i , Julija Kelečev ič pa šesta, v starejši kategoriji je lepo 
presenetil Žan Dobrovoljc, ki je bil drugi, zelo dober pa je bil tudi 
Jan Krzen na če t r tem mestu. V kategoriji lop-16 so lom Šfi l igoj . 
Toni Kožul in Deni Kožul zasedli drugo. Irelje m četr to mesto, 
med dijaki pa je nastopil le Tim Šfil igoj, ki je bil na koncu šesti . 
Več lahko izveste na spletnih straneh NTK Logatec: http://www. 
klub-ntk-logatcc.si . Mateja Šfiligoj 

http://www
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Po Hvaru navzgor in počez 
l ivar , kjer poleti n ikol i ne dežuje , privablja obiskovalce 

s peščen imi p lažami na koncu dolgih zalivov, s čudovi t imi me
sti, katerih zgodovina sega vse do ant ične Grči jo , in z ž ivahn im 
nočn im živl jenjem. Planinsko d ruš tvo Logatec je organiziralo 4-
dnevni pohod na vrhove tega otoka, kamor smo se odpravili 29. 
septembra, pod vodstvom Alenke Mrak . M e d vožnjo po avtocesti 
proti Spli tu smo sc ustavili v novoodprtem hotelu Maeola v Kore-
nici pri Pli tvičkih jezerih, kjer imajo za maskoto medveda; ta dan 
so obiskovalcem poslregli z b rezp lačno kavo. 

M e d čakan jem na trajekt za l i v a r smo se sprehodili po 
najstarejšem delu Splita, sicer največjega mesta Dalmacije, in se 
sprehodili znotraj zidov Dioklecijanove pa lače po najstarejšem 
središču mesta. Sredi sočnega popoldneva smo se s trajektom pri
peljali v Stari grad na Hvaru, ki je najdaljši otok na Jadranu (6K 
km). Na otoku je 27 naselij, med seboj dobro povezanih; otok pa 
s kopnim vezeta trajektni l inij i Sućuraj Drvenik in Stari Grad 

Split. 

Na najvišjem vrhu Hvara. FotOi M. 1'elkovšek 

Z » n a š i m « avtobusom smo se odpeljali v mesto Hvar na 
ogled trdnjave nad mestom, kjer je bil v 13. stoletju zgrajen mestni 
grad. Leta 1551 je bila zgrajena nova trdnjava, kasneje večkrat ob
novljena. Nadalje smo sc sprehodili še po mestu, kjer so številni 
hoteli, kampi , nud is t i čne plaže in marina. Nad trgom v notranjosti 
obzidja je več ohranjenih palač livarskega p lemiš tva . Pozno po
poldne smo se že nekol iko utrujeni pripeljali z avtobusom v Je lšo , 
mestece na severni obali otoka, kjer je trg z renesančn imi in ba roč 
nimi h i šami , med njimi tudi baročna cerkev sv. Janeza. Zaradi oz
kih cest avtobus ni mogel do apartmajev, kjer smo stanovali v času 
bivanja na otoku, zalo smo osebno prtljago sami prenesli, medtem 
ko je skupno prtljago pozneje pripeljal » g a z d a « h iše b l izu morja, 
kjer smo se z več ine nastanili; manjša skupina pa je stanovala v 
sosednji hiši , kjer smo imeli glavno kuhinjo in prostor za druženje . 
Po s o n č n e m zahodu smo se zbrali pri skupni topli večer j i -golažu, 
k i ga je pripravila Tatjana s pomočn ik i že doma. Del d ružbe je vse 
dni bivanja skrbel za kuhanje jutranje kave in čaja, delitev hrane 
in pi jače ter pomivanje posode. 

Drugi dan smo odšli po markirani poti iz Jclse na vrh 
Svetega Anteja (500 m), kamor smo prišli po slabih treh urah hoje. 
Na hribu nad mestom smo si med pohodom ogledali ostanke ohra
njene an t ične opazovalnice Tor, zgrajene iz megal i t ičn ih kamnitih 
kosov. Ob poli so ohranjena nekdanja kamnita pastirska bival išča 
na pašn ik ih , ki sedaj samevajo. Z vrha je b i l lep razgled po oto
ku in morju. Po krožni poti med vinogradi in gmajnami smo se 
popoldne vrni l i v Je lšo . Po skupni večerji smo se posladkali še z 
dobrotami, ki so j i h doma napekle pridne planinke, ter s pi jačo, k i 
smo j o pripeljali s seboj. V razpoloženi družbi smo peli pozno v 
noč . 

'Tretjega dne smo sc z avtobusom peljali do izhodišča 
poti za pohod na Sv. N i k o l a , z najvišj im vrhom Hvara (62X m). 
V s o n č n e m in toplem dopoldnevu smo med vzponom večkrat po
čivali in iskali senco. Hod i l i smo ob njivah sivke in vinogradih. 
Na vrhu hriba je majhna kapela sv. N i k o l u ; tam bl izu so leta 1997 
postavili kr iž . O tod se nam je odpiral razgled na ves otok z Je lšo , 
Vrbosko in Starim Gradom na severu, pa na meslo Hvar in Peklene 
otoke na zahodu; na vzhodu seje odpiral pogled na celino, na jugu 
pa mimo Korču le , Visa in nekaj majhnih čeri vse na n e s k o n č n o 
prostranstvo odprtega morja. Na sončni sirani, nad Sveto Nedeljo 
in pod vrhom Sv. N i k o l a smo pod strmimi peč inami obiskal i votl i
no nad mestom, kjer so ruševine samostana avguš l ineev , ki so tu v 
15. stoletju zgradili samostan s cerkvijo Gospe od sniga. Ohranjen 

je še vodnjak; potke pa dajejo slutiti obl iko nekdanjega vrla. Do 
Svete Nedelje smo prišli mimo vinogradov po cesti, ki vodi skozi 
1,4 km dolg predor, ki še vedno velja za edino cestno povezavo 
med severno in južno stranjo otoka. Sredi popoldneva smo se z 
najetim kombijem prepeljali skozi tunel, nato z naš im avtobusom 
do Jclse. Nekaj zagretih se je vrni lo k morju na kopanje. Zadnji 
večer skupnega bivanja smo si v mestu privošči l i večer jo z morsko 
hrano. 

Zadnji dan smo po zajtrku prenesli prtljago na avtobus. 
Nalo smo se sprehodili ob obali s tur is t ičnimi naselji do Vrbovske 
s pristaniščem na severni obali . Poleg t ipičnih primorskih vaških 
hiš so tu še gotske, r enesančne in ba ročne zgradbe, povezane med 
seboj z mostovi, ki spominjajo na Benetke. V prijetnem lokalu 
smo se odžejal i , nato smo sc z avtobusom peljali v Hvar za prost 
ogled mesta. Sredi dopoldneva smo se peljali še na ogled Starega 
(irada, od koder smo sc popoldne s trajektom pripeljali v Split . O d 
tu smo krenili proti domu. 

Marinka 1'elkovšek 

Le Zimšek na 
Ljubljanskem maratonu 

Zadnjo nedeljo oktobra seje iz standardne logaške ek i 
pe udeleži l l jubljanskega maratona le Zlatko Z i m š e k , ki se je med 
3416 tekmovalci udeleži l malega maratona na 21 k m . Prijatelji, 
ki sc tekmovanja nismo mogli udelež i t i , smo Zlatka spodbujali 
ob progi. Z i m š e k se je v malem maratonu, v katerem je s č a s o m 
1.06.44 zmagal Mit ja Kosovel j , uvrstil s č a s o m 2.05.00 v skupni 
razvrstitvi na 23X5. mesto; v svoji kategoriji pa je bil uvrščen na 
314. mesto. 

Tekmovanje je potekalo v slabih vremenskih razmerah: 
v dežju ob temperaturi 9°C. Tako udeležencem maratona gredo O 
toliko iskrcnejše čestitke, 

Prihodnje leto nas bo zadnjo oktobrsko nedeljo o na 
Ljubljanskem maratonu več . 

S ki Van 



Športni kalejdoskop 
W~mi • • 

Na jesensko obarvani Kozji vrh 
V nedeljo, 14. oktobra, smo se planinci udeleži l i po

hoda na K o / j i vrh. Iz Logatca smo sc odpeljali z osebnimi avto
mobi l i proti Jezerskemu. M a l o naprej od vasi K o k r a smo neda leč 
od gostilne Kanoni r izsledi l i pot, ki vodi proti izhodišču našega 
vzpona. O d tam smo krenili po dobro označen i poti navkreber. 

N a scdclcu sc jc odprl razgled na vzhod proti Ol šev i , 
M r z l i gori , G o l e m u vrhu. Babam, Kočni in K a l š k e m u grebenu, 
ki se spušča na poboč ja Krvavca . N e k o l i k o kasneje je poboč je 
postalo bolj strmo. O d tod sc je kazal lep razgled na sever proti 
1 'ristovškemu Storž iču , V i r n i k o v c m u Gr in tovcu in dalje levo proti 
grebenu Košu te . Pot seje za kratko strmo vzpela in položi la , nato 
pa zav i la levo nad steno, pod katero smo prej hodi l i . Še deset mi 
nut in pred nami se je odprl prekrasen razgled na sever in vzhod 
in dal moči za šc zadnje pol ure po precej strmem svetu, kjer je 
bila potrebna še pazljiva hoja, ki nas je privedla na razgledni vrh 
(1628 m). Vrh nakazuje le kamniti mož ic , kjer sloji tudi skrinjica 
z vpisno knjigo in ž igom vrha, ki spada k Jezerski planinski pol i . 
Ce lo uro smo uživali v lepem razgledu v opoldanskem s o n č n e m 
vremenu in se okrepča l i z. mal ico iz, nahrbtnika. 

Pri sestopu po pristopni smeri, ki j c edina, smo morali 
biti prvo polovico poti nekol iko pazljivcjši zaradi strmega lerena; 
tam je bila planinska pot v lažna ter pokrita z listjem. V slabih 
dveh urah smo prišli do parkiranih avtomobilov. Ves čas hoje 
smo srečeval i pohodnikc, ki so lep sončen dan namenili obisku 
nam manj znanega Kozjega vrha, ki ga najdemo na zemljevidu 

Čisto z vrha Kozjega vrha. Foto: M. 1'etkovšek 

Kamniško-Sav in j sk ih A l p . Z a premaganih slabih 1000 m viš inske 
razlike in povratek smo potrebovali kakih 5 ur hoje. V s o n č n e m 
popoldnevu smo se odpeljali še na Jezersko k jezeru. Tu je bilo 
polno lačnih in žejnih pohodnikov in nedeljskih gostov. 

Pred odhodom proti domu smo se zahval i l i S imoni 
Dernulc za vodenje pohoda, ki nam ga jc o lepša lo lepo vreme in 
jesensko spreminja joča se narava v vseh barvah, ki j i h premore. 

Marinka 1'etkovšek 

Šolski odmevi 

Družinska olimpiada 

V soboto, 22. septembra, je Šolski sklad izvedel 1. dru
ž insko olipiado na Seki r ic i . Člani sklada smo skupaj z učitelji 
šole pripravil i d ružabne igre, ki so sc navezovale na nekdanje živ
ljenje Loga tčanov . Imeli smo devet postaj, ki smo jih poimenovali 
po logaških zaselkih: Cev ica , B l c k o v a vas, Martinj Hr ib , Laze, 
Nak lo , Rovte, Hotedrš ica , Mandrgc in Jačka . S o n č n o vreme je 
privabilo kar vel iko druž in , k i so pre izkuša le svoje spretnosti na 
hoduljah, s m u č k a h , v tunelu, pri nošenju tovora, valjanju gume, 
metanju podkev, vlečenju čo lna , kuhanju kaše in na ovirah na po
ligonu. 

Sc v id imo naslednje leto. 

Ob tednu otroka - krasno 
Na osnovni šoli Tabor smo učitelji od I. do 5. oktobra 

zavihali rokave in pripravil i prav poseben teden otroka. Večina 
naših dejavnosti sc je odvijala v času podaljšanega bivanja. 

V ponedeljek, na zače tku posebnega tedna, smo se od
pravil i na pohod proti Ka l cam. Prav zanimivo nas je b i lo videti. 
Dolga kolona otrok in veselo klepetanje. M e d potjo smo seveda 
mal ica l i , sc malo lov i l i in pel i . Naslednjega dne smo pripravil i 
l ikovno delavnico. Preselili smo sc iz uči lnic v šo l sko avlo in sc 
lot i l i ustvarjanja. Razstava je dokazovala, da domišlj i ja ne pozna 
meja. Naš izziv so bi l i jesenski plodovi : že lod , divji kostanj, ko
ruza, orehi, listi , grmovnice... Sreda je bila namenjena igri. Otroci 
so ta dan lahko prinesli v šolo svoje igrače. N i smo se igrali samo 
v P B ; tudi učitel j ice razredne stopnje so izvedle uro igranja. ( etr-
tek je bil namenjen razpravljanju. Pogovarjali smo se o otrokovih 
pravicah in do lžnos t ih . Zlasti starejši otroci so sc zelo kr i t ično 
dotaknili pravic in dolžnost i otrok. Izdelali so pravi poučni plakat, 
ki še kar visi na razstavi. Tudi ta dan smo sc preselili v avlo šole 
in razpravljali, strigli , l ep i l i , risali in pripomogli k skupinskemu 
ustvarjanju plakata. Ugotov i l i smo, da je druženje zanimivo. Z a 
dnji dan našega tedna je mini l v znamenju d ružabn ih iger. Ker 
nam je bi lo vreme naklonjeno, smo sc vsi »poda I j šanc i« , kot si v 
šali r e č e m o , preselili na igrišče. Ob l ikova l i smo tri tekmovalne 
skupine. In kaj smo delali? Nos i l i srno vodo z enega konca na 
drug konec igrišča. Navi ja l i smo, sc smejali in neverjetno užival i . 
Z a piko na i pa je sledil nogometni dvoboj. Vse punce proti vsem 
fantom. Ker nas je bi lo ve l iko , smo igrali osem minut seveda, 
iz varnostnih razlogov. K d o je zmagal? Ja, vs i ! Č e p r a v so bi l i na 
zače tku nekateri učenci malček razočaran i , so v posvetu z učitelji 
ugotovil i , da za pravo tekmovanje bo že šc čas . 

C i l j smo dosegli . Imeli smo sc krasno. 
Anita Cretnik 



Šolski odmevi 

Na šoli je zagorelo 
B i l jc povsem navaden petkov dan, 19. oktober. M r / e l 

jesenski veter je pometal listje in učenci so sedeli v topli učilnici 
in poslušal i pravljico, malce gledali skozi okno, si kaj pošepeta l i . . . 
Skratka, dan, kot vsak drug. Dokle r . . . d im! 

Da , d im. Potuhnjeno se je plazil izpod vrat uči ln ice in 
pisarne. Prav kmalu smo ga vsi opazi l i . Jasno: zagorelo je. D i m 
se je hitro širil in pot iz šole na varno je bila zaprta. Ker so se na 
šoli žc pogovarjali, kaj je treba storiti v primeru požara , so upoš
tevali vsa navodila. Pokl ica l i so gasilce. K m a l u so se zas l iša le 
sirene gasilcev, ki so hiteli na p o m o č , in reševalna akcija je slekla. 
Učenci so sc stiskali ob oknu in zaskrbljeno opazoval i , kako po
gumni gasilci pripravljajo, lestve, c e v i . . . Nekaj gasilcev je hitro 
zače lo z reševanjem otrok, drugi so se odpravili previdno v šolo 
in iskali kraj in vzrok požara , nekaj pa j i h je ostalo pri gasilskem 
avtomobilu in skrbelo, da je vse uč inkovi to potekalo. 

Iz go reče šole pa se niso vsi rešili. Na šo l skem dvor išču 
smo ugotovi l i , da ena učenka manjka. Gas i lc i so v gostem dimu 
komaj našli na smrt p res t rašeno deklico, ki se je skušala skriti 
pred ognjeno nevarnostjo. K o sojo gasilci končno spustili skozi 
okno, smo si vsi oddahnil i . 

Sploh pa - k o j e šlo le za le vajo, ki so jo pripravil i ga
silci PGD Medvedje Brdo. 

In gasilci so pridno reševali. 

Upajmo, da nikomur nc bo treba uporabiti tega svojega 
znanja. Da le nc bi šlo kdaj zares!!! Kakšna taka vaja pa bi bila še 
dobrodoSia. Gasilcem in u č e n c e m , da utrjujejo svoje znanje. 

Ana Žakelj 

Dve muhi na mah 
EKO akcija - zbiranje starega papirja 

Ker smo letos pričeli s sodelovanjem v sklopu sloven
skih E K O šol, je bila ena naših prvih dejavnosti zbiralna akcija 
starega papirja. Ta j c potekala I I. oktobra . Že dopoldne seje pred 
šolo ustavil kontejner, v katerega se je prav kmalu začel nabirali 
Star papir. I,c kdo bi lakrat mi s l i l , da bo po koncu akcije skoraj 
premajhen, l judje , predvsem starši naših učencev, so papir celo 
popoldne v o z i l i , nosili in celo s traktorji so polni l i zabojnik. Samo 
pomis l imo, ko l iko dreves je moralo pasli v naših gozdovih za vse

m o g o č e časopise , revije in predvsem pa reklamne letake, ki se iz 
dneva v da nabirajo po naših domovih . 

Akc i j a j c bila več kot uspešna . Tehtnica je na koncu po
kazala ogromnih 4160 kilogramov starega papirja. Skleni l i smo. 
da akcijo spomladi ponovimo, in prepr ičani smo, da ludi takrat 
uspešno . U b i l i smo torej kar dve muhi na en mah: pospravili smo 
domove in v projektno zbirko smo zapisali pomemben uspeh, ki 
nam bo pomagal pri osvojitvi L K O listine. 

Metka Bogataj 

Otroci pomagamo 
otrokom 

V tednu otroka je na osnovni šoli potekala tudi dobro
delna akcija » O t r o c i pomagamo o t r o k o m « , / h i r a l i smo otroška 
Oblačila, obutev in slikanice. Bi la je to že tretja dobrodelna akcija 
na šoli . Prejšnje leto smo sodelovali s Slovensko vojsko in zbirali 
igrače za otroke iz Afganistana, l e tos smo želeli pomagati otro
kom v Sloveni j i . Tudi pri nas so ljudje na robu, zato jc prav, da 
jim pomagamo po svojih m o č e h . Želeli smo, da vsem tistim, ki 
j im življenje ni lahko, nc bi bi lo treba porabiti denarja za oblač i 
la. 

Zahvala velja vsem otrokom in staršem go rn je logaškc 
šole , k i so se m n o ž i č n o odzval i . Ker se je nabralo ogromno stvari, 
smo se odloči l i , da lahko podarjeno porazdelimo. Z vašo neseb ič 
no p o m o č j o smo pomagali: O b m o č n e m u združenju Rdečega križa 
Logatec (večji del), trem d ruž inam v Železnik ih in Varni hiši . 

Anita Cretnik 

Iz sveta mladih 

Knjiga pravljic 
V s a k o leto sc sezona pravl j ičnih ur v knjižnici z a č n e z 

oktobrom Ker je prvi leden v oktobru posebej posvečen otrokom, 
knjižničarji poskrbijo za presenečenje . Tako je bilo ludi lelos. ko 
je otroke v Logatcu in nato še v Rovtah obiskal lutkar Bor is K o n o -
nenko, umetnik, ki seje popolnoma predal lutkam. Sam jih izdela, 
napiše igrico in jo ludi sam uprizori . Uporabi seveda tudi kitaro 
m zraven zapoje. Njegove stvaritve je m o g o č e poslušal i ludi na 
C D . Letos j c pripravil igrico Grajska skrivnost. Na zanimiv način 
je igrico soustvarjal skupaj s prisotnimi otroki. To še bolj popelje 
Otroke v svet domišl j i je , ker so sami zraven dejavni. Skrivnost so 
iskali skupaj z žabo , čev l j a rčkom, p i skačem in jo nazadnje tudi 
našl i . B i l a je skrita v ve l ik i škatli in sc imenuje Knj iga pravljic. 
A l i ni res največja skrivnost prav knjiga. Še le . ko j o odpreš , se li 
skrivnost razkrije. B i l j e tO čudovi t uvod v letošnje ure pravljic, ko 
sc bomo z našimi najmlajš imi srečeval i na če t r tkovih srečanj ih in £ 
plul i na kr i l ih pravl j ične domišl j i je . Škoda le, da je b i lo prisotnih 
tako malo rovlarskih otročajev. 

e/j 
Metka Bogataj 



Iz sveta mladih 

Veselje tudi lažanskih in grčarevskih otrok 
Potem ko je Druš tvu prijateljev otrok in mladine L o 

gatec s svojimi v r l imi č lan icami uspelo pred leti uresniči t i tol iko 
žel jno o t roško igrišče pred Narodnim domom v Logatcu, je dru
š tvo poskrbelo, da so oktobra ob tednu otroka tudi otroci v G r č a -
revcu in v Lazah dobi l i novi ljubki igrali , ki stojita na tamkajšnj ih 
igriščih na podlagah, k i so j i h pripravile krajevne skupnosti. Sred
stva pa so prispevali razl ični sponzorji. 

O b tej pr i ložnost i velja pohvaliti d ruš tvo , pravzaprav 
pož r tvova lno delo mentoric, k i sc že leta razdajajo za naše otroke, 
organizirajo najrazl ičnejše ustvarjalne delavnice, lutkovne pred
stave, ob praznikih z izdelki obujajo slovensko ljudsko izroči lo , 
organizirajo otroški pustni karneval v Logatcu, cve t l i čno t ržnico . 
Mik lavžev semenj, v času šolskih poči tnic organizirajo razne 
ustvarjalne delavnice, celo vrsto let sc prijavljajo na razpise za 
zdravstveno letovanje otrok na morju (kolonija) in s kandidaturo 
tudi uspejo, tako da otroci že leta skoraj za isto ceno (okoli 100 
evrov) letujejo v Savudrij i . 

Žal , pa sc zdi , da sc premalo zavedamo, da gre za 
prostovoljno delo z. otroki , ki sloni na majhnem številu mentoric 
( v e č i n o m a starejš ih) . Dejavnosti so povezane tudi z vel iko mero 
odgovornosti za dobro in varno počut je otrok. Z a to delo, žal . v 
naši občini ni nagrad ali vsaj s imbol ičn ih priznaj. Pa nc gre za 

1'riracali sta na otroško igrišče v Grčart FotOtG. Komar 

priznanja. Gre za odnos do prostovoljstva za naše otroke! Že l im, 
da prostovoljkam kljub pomoč i delavke na J S K D Logatec, ne bi 
zmanjkalo volje in moči in da bi d ruš tvo še naprej skrbelo za ak
tivno in ustvarjalno preživl janje naših otrok. 

(ivido Komar 

Murenčki med gasilci 

Logatec je obč ina z enim izmed najvišjih naravnih pri
rastkov. V sredo. 24. oktobra, v mesecu poža rne varnosti, so sc 
otroci iz. vrtca Logatec, enote Hotedrš ica , podali v Gas i l sk i dom 

v I lo tcdrš ic i . Počakal i so jih gasilka Jožica in gasilci Janez, Franc 
in Pr imož . Oblečen i so b i l i v raz l ične gasilske obleke. Otrokom 
so opisali naloge in zado lž i tve , ki j i h opravljajo tako oblečeni ga
s i l c i . 

V s i štirje gasilci so otrokom razkazali opremo v G a 
silskem domu, opremo v gasilskem vozi lu in opisali njen namen 
uporabe. 

Otroci so z zanimanjem spremljali gasilce in jim ludi 
zastavljali vprašanja , na katere so dobil i odgovore. 

Pri gasilskem domu so otroci ob pomoč i gasilcev izve
dl i vajo: ciljanje z vodo v »ogenj« .Otroc i so se zelo potrudili pri 
črpanju vode in ciljanju s curkom vode. 

Na koncu so sc otroci z. gasilci s l ikal i in pozdravil i z 
gasi lskim pozdravom » N a p o m o č « . 

Andreja in Mojca 

Pišejo najmlajši 

Razvijajmo svoje talente 
O d I. do 2. oktobra je v Centru 

vojnih veteranov Logatec potekal Tabor za 
posebno nadarjene u č e n e e 5 . in 9. razreda; 
tabor je organizirala O Š X talcev Logatec. 
Glavna organizatorka tabora je bi la Bojana 
Breznikar, njej in skupini X učitelj ic gre po
sebna čest i tka za u s p e š n o izvedbo. Namen 
tabora je bi l predvsem v povezovanju in 
razvijanju nadarjenosti posameznih otrok. 
Z a nas učence sc je dogajanje prvega dne 
zače lo ob devetih v » z a č e t n e m krogu« . 
Skoz i igre spoznavanja smo se sprostili 
in prebili led ter man j šo tremo. Seznanili 

smo sc tudi s posebno nalogo z. m r e ž o sti
kov, ki je nastajala med naš im d ružen jem. 
Vsakdo izmed nas je na enega izmed dveh 
plakatov skrbno zapisoval, katere skupne 
točke je našel in kaj ga povezuje z. drugimi 
ude leženc i . N a koncu so bi l i popolnoma 
popisani kar štirje plakati » m r e ž e s t ikov« . 

Kakor je pri dobrih, lepili stvareh 
v navadi, je čas mineval s svetlobno hitrost
jo . N a vrsti so bile delavnice. Z ž r ebom 
smo sc razdeli l i v tri skupine, ki so se med 
taborom menjale tako, da je vsaka skupina 
prišla na vsako delavnico. Pri prvi delavni

ci smo sc z. uči tel j ico Simono Nagode učili 
c i rkuških in igralnih veščin , mnogi pa smo 
sc prvič spopadli z žongl i ran jcm večina 
zelo uspešno . Naslednja delavnica je bila 
pisana na kožo listih, ki ljubijo ples. N a 
učili smo se ča -ča -ča , polko, makarcno idr. 
Zadnja izmed treh delavnic pa je bila na
menjena medsebojnim stikom in vživljanju 
v druge osebe. Vsak izmed nas je z malo 
pomoč i učitel j ice Julije Bešvir izdelal tudi 
kocko, na kateri so bi l i zapisani njegovi po
datki in znača jske lastnosti. 

Rdeča nit tabora pa je bi lo delo 
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na štirih področj ih . Vsak izmed triintride
setih ude ležencev se je že pred pr iče tkom 
tabora odloči l : za u inc tn i ško- l ikovno z Ur
ško Ž n p e v e ali za d r u ž b o s l o v n o z Majo Gf-
bee Švajnccr in A l e n k o Lcpoša Berro ali za 
naravoslovno z Branko Kogoj .laksetič ali 
za jezikovno delavnico s Kar in Pr imožič . 
Ob napotkih mentoric so nastale zanimive 

stvari od terenskega dela, plakatov o So
ški fronti v Logatcu, zanimivih l ikovnih iz
delkov, kemijskih poskusov pa tja do skrile 
kamere in pravega videospota v anglešč in i . 
Kot bi trenil sta bila za nami dva nepozabna 
dneva. Edina pripomba, ki bo v prihodnje 
zagotovo popravljena, pa je bila, da je bi l 
tabor prekratek! 

Sicer sle vabljeni, da si novem
bra ogledale utrinke s tabora v avli naše . 
l am boste lahko videli tudi, kako uspešno 

je skozi fotografski objektiv dogodke na la
horu spremljaj učenec Aleš Š tcbc . Obenem 
bomo lahko priča njegovi prvi samostojni 
fotografski razstavi »Nadar jeni pog led i« . 

I!urbitm Kompun, 9.a 

Bolje dajati kot prejemati 
V nesreči nisi sam jc misel, ki v letošnjem šolskem letu zazna
muje dejanja mnogih ljudi v Sloveni j i . Tako smo tudi učenci O S 
X talcev že v prvem mesecu pouka uspešno izpeljali solidarnostno 
akcijo za prizadete šole v poplavah. Povezali smo se EKO skup
nost. Skupnost učencev šole S U Š in R K . Zbi ra l i smo najraz
ličnejše šo lske po t rebšč ine . Začel i smo z zbiranjem potrebščin za 
osnovno šolo v Že lezn ik ih , iz katere so nam kasneje sporoči l i , da 
so prejeli že vel iko p o m o č i , zalo so prosi l i , naj pomagamo osnov
ni šoli dr. Janeza Mencingerja v Bohinjski Bis t r ic i . 

/ b r a l i smo okol i 40(1 zvezkov, torb, najrazl ičnejših pisal, pušč ic , 
lepi l , copatov, računaln ik , tiskalnik in še vel iko drugih stvari, k i 
jih šolarji vedno uporabljamo pri svojem delu. Nameslo lega pa 
smo lahko prispevali ludi I € od svoje žepn ine . Tako smo zbrali 
še 850 f . 
V ponedeljek, 15. oktobra, smo učenci naložil i 14 škalcl v kombi , 
s katerim smo se Maja Lukič , Brina Bole in Neža Verdinek skupaj 
z mentorico E K O šole Mar inko Islenič odpeljali v Bohinjsko B i 
strico, denar pa smo ta dan ludi nakazali na žiro račun šole. Prevoz 
potrebščin je organiziral in plačal občinski R K . 
K o smo prispeli tja, nam je ravnatelj Jože Cvetek najprej poka
zal nastalo š k o d o in nam predstavil ter razloži l , kako je potekala 
evakuacija. V poplavah je bilo poškodovan ih osem učilnic in telo
vadnica, na srečo pa ni bil n ihče od otrok in zaposlenih p o š k o d o 
van. Trenutno ima okrog 400 učencev nekoliko prilagojeno delo v 
uči ln icah, še najbolj pa pogreša jo špor tno vzgojo. Ravnatelj upa, 
da bodo lahko z normalnim poukom začeli že konce novembra. 
Šele na kraju samem lahko zgrožen ugotoviš, kako vel iko m o č 
ima narava in kakšne strahote so doživel i ljudje v tistih septem
brskih dneh. 

Od leve: Neža Verdinek, Marinka /stenic, ravnatelj OŠ Janeza 
Mencingerja Jože Cvetek, Marija Lukić, Urina Hole. 

Ob slovesu so se nam toplo zahval i l i in nam izročili s imbo l i čno 
darilo, knjigo z zahvalo. 
S to akcijo smo učenc i , učitelji in starši naše šole dokazal i , da 
znamo v težkih trenutkih hitro pomagali. Saj stari rek pravi: kdor 
hitro da, dvakrat da. 

Brina Bole in Helena Nagode, H. c 
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Naj spomini ne zbledijo 
Skozi vrata O Š X talcev Logatec vsak dan hodi vel iko 

ljudi. Največ je seveda šolarjev, nekaj pa je tudi takih, ki vanjo 
vstopajo prvič . Zelo malo teh ve, po kom šola nosi ime, pri tem ni 
nič nenavadnega. Ža lo s tno in nedopustno pa je, da tudi nekateri 
šolarji in zaposleni na naši šoli ne znajo odgovori l i na preprosto 
vprašanje : »Po kom nosi ime naša šola?« 

Ce ste tudi vi med njimi, naj vam povem, da šola nosi 
ime po osmih talcih, katerih imena so: Edvard Vidmar, Lado 
Grom, Kdvard Lenarč ič , Drago Vilar , Ivan Korene, Jože Vidmar, 
Franc Nagode in Bogo Drnovšek . Te fante in m o ž e so daljnega 
leta 1942 ubi l i . B i l i so člani Ob, v sklopu katere so liskali uporne 
letake in gesla, rezali telefonske žice in sekali telefonske drogove. 
Z izdajo so Italijani izvedel i , da pomagajo partizanom, zato so j i h 
prepeljali v ljubljanski zapor. O d tam so j i h z vlakom prepeljali 
na Vrhniko , iz katere so nato pešačil i do Horjula. Tam jih j c ubil 
usmrtitveni vod alpinov. Na tem mestu še danes stoji obelež je . 

O d zače tka tega leta je v avl i naše šole postavljena 
spominska plošča padlim talcem. V dokaz, da spomin nanje ni 

pozabljen, sem se z učitel j ico s lovenšč ine Scrgcjo Šorli Letonja, 
odpravila v D o m starejših. Obiska l i sva Hedviko Vidmar, ženo 
padlega talca Edvarda Vidmarja. Nadejali sva sc tudi intervjuja, 
vendar ta, žal , zaradi starosti gospe ni bi l m o g o č . V imenu šole 
sva ji izročili cvetje in spominsko listino. O b izročitvi se nama 
ni nehala zahvaljevali za pozornost. O b odprtju mape z listino, 
na kateri je tudi slika njenega moža , pa sem lahko zaznala tesno
bo, neprijetne obču tke in žalost v njenih očeh . Gospa H c d v i k a je 
listino zaprla, videlo pa seje , da j e zanjo smrt njenega moža po 
tol ikih letih še vedno zelo bo leča . Verjetno ne bo nikol i mogla in 
preboleti lega dogodka. Po stisku rok in prijaznih besedah sva z 
učitel j ico zapustili dom. 

Po tem obisku sem kar nekaj časa razmišljala, kaj meni 
pomeni snuj osmih talcev. M e n i m , da bi morali biti ponosni na 
ime naše šole , saj se za njim skriva nekaj več kot le imena osmih 
fantov in m o ž . / a njim se skrivajo iskrena čus tva ljudi, ki ne sme
jo biti n ikol i pozabljena. 

Barbara Kompan, 9. a 
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Bralci pišejo 
Urejenost Lokve 

Odprt odgovor župana 

V oktobrski številki Logašk ih novic se bralec Pergovnik 

pri tožuje zaradi neurejenih brežin Lokve in tamkajšnje okol ice, ki 

da je popolnoma zanemarjena, zaradi česa r naj bi bi l odgovoren 

župan . Pa poglejmo, kako je z odgovornostjo. 

Po zakonodaji je za vse vodotoke v Sloveniji pristoj

no Ministrs tvo za okolje in prostor oziroma njegova Agencija za 

okolje. Z a vse posege v vodotoke je potrebno soglasje Agencije. 

Tej je treba predloži t i predlog posegov za urejanje brežin tudi na

šega potoka in naše Lokve . Agenci ja pa lahko s koncesijo pre

da upravljanje dela vodotokov. Agenci ja je vse, kar je v zvezi z 

vodno Favno v L o k v i in ostalih vodotokih na L o g a š k e m , oddala 

s koncesijo v upravljanje Ribiški družini Vrhnika . Za poseg v 

brež ine vodotokov in v vodotoke je torej pristojno ministrstvo 

v povezavi z navedeno r ibiško d r u ž i n o , ( e želi kdorkol i drug 

posegati v v o d o t o č n o okolje, mora pridobiti soglasje ministrstva, 

koneesionarja. torej r ibiške d ruž ine , in šc posebej soglasje lastni

kov zeml j i šč . 

Č e bi bila izražena želja Rib iške d ruž ine Vrhnika za so

delovanje z obč ino pri urejanju te ali one v o d o t o č n e brež ine , bi 

bi la naša obč ina vsekakor pripravljena na ustrezno sodelovanje. 

Janez Nagode, 

župan 

f | M E T R E L @ Mehanika 
sestavni deli in naprave 

M E T R E L Mehanika d.o.o. Tel.: +386(1) 7558-200 
Ljubljanska cesta 80, Fax.: +386 (1) 7558-226 
1354 H O R J U L http://www.metrel-mehanika.si 
SLOVENIJA E-mail: mehanika@metrel.si 

Smo uspešno podjetje s 50-letnimi izkušnjami pri izdelavi kovinskih 
polizdelkov. Proizvodnja poteka v novozgrajenih prostorih s sodobno 
opremo. Zaradi rasti in tehnološkega razvoja podjetja vas vabimo, da se 
nam pridružite. 

Zaposlit i želimo nove sodelavce: 

Kont ro lo r ja za kontrolo pločevinastih izdelkov 
IV. ali V. stopnja izobrazbe strojne smeri, delovne izkušnje na podobnih 
delih 

De lovod jo montaže 
V. stopnja izobrazbe elektrotehnične smeri ali mehatronike, delovne 
izkušnje s področja montaže izdelkov in dela z ljudmi 

C N C operater je za laser, s t ružen je , rezkanje 
IV. ali V. stopnja izobrazbe strojne smeri, delovne izkušnje na podobnih 
delih 

Pr iučenega de lavca za kr iv i ln i s t ro j 

K V in p r iučene de lavce z a kov i na rska de la 

Nudimo ustvarjalno delovno okolje, stimulativno nagrajevanje in dobre 
možnosti za strokovni razvoj. 

Prijave z opisom delovnih izkušenj ter dokazi la o izpolnjevanju pogojev 
pošljite v 15 dneh po objavi na naš naslov M E T R E L M E H A N I K A sestavni 
deli in naprave d.o.o., Ljubljanska cesta 80, 1354 Horjul. Informacije na 
telefon 7558 302 ali 7 5 5 8 - 3 5 7 . 

Objavljeno v Logaških novicah, 15. novembra 2007. 

Bralci pišejo 
Spoštovani gospod 

župan f 

Pišem vam v imenu osebnih interesov in tudi tistih, ki so 
se morda že zanimali za kadrovske štipendije v občini Logatec, a 
teh niso nikjer zasledili (ali se dlje od tega niso spuščali). Moj na
men niso obtožbe in Kraje, temveč le morebitna vzpodbuda tistim, 
ki nam lahko omogočijo lažji dostop do štipendij raznih podjetij 
na Notranjskem. Menim, da mednje spadale tudi vi. 

Sem študentka 2. letnika Okolja v Novi Gorici. Ker je 
naš univerzitetni študijski program še relativno »mlad«, večina 
Slovenije sploh ne ve za nas. Ko govorim o večinski Sloveniji, to 
seveda vključuje tudi razna podjetja oz. delodajalce. Zaradi lega 
imamo bodoči univ.dijil. ekologi še tako težjo nalogo pri iskanju 
kadrovske štipendije. Se posebno v regiji, ki po mojem doseda
njem vedenju sploh ne razpisuje štipendij le vrste (če se motim, me 
prosim popravile!). Vendar brez dvoma lahko trdim, da varstvo 
narave in nasploh okolja, v katerem živimo, postaja vedno bolj ak
tualna potreba vsega človeštva. Dejstvo je, da kdor bo razmišljal 
vnaprej, kaj bo v prihodnosti potrebno za razvoj gospodarstva in 
tehnologije ter tudi za kakovost življenja nasploh, ho imel naj
večje možnosti za dejanski napredek. Uvajanje naravi prijaznih 
tehnologij in objektov itd. pa je vsekakor de/ lega. Prav zaradi 
tega naša regija potrebuje za to primerno usposobljen kader. 

Živimo v času, ko nam je mladini vedno teže najti službe 
iz svoje stroke. Vendar prav tako večkrat pride do situacij, ko de
lovna mesta sicer obstajajo, a ni primerno izobraženih za določe
no delovno mesto. Delodajalci iščejo zaposlene daleč naokoli, da 
se ti potem vozijo vsak dan v službo iz odda/jenih krajev. Včasih 
najdejo izobražence podobne stroke (glede na tisto zares primer
no) za določen poklic in jih uvedejo (npr., hiokemika zaposlijo na 
področju, kije bolj primeren za mikrobiologa, fiziki pa opravlja 
jo službe kemijskih inženirjev itd.). Vendar za razvoj posameznih 
območij Slovenije, njenih regij, /o ne more hiti preveč ugodno. 
Poleg tega je vožnja iz oddaljenih krajev gotovo tudi ekonomsko 
in ekološko gledano neprofitna. Nekatere občine že vidijo rešitev 
v dodeljevanju kadrovskih štipendij. V ta namen uveljavljajo ved
no več t.i. regijskih štipendijskih shem (RSS). To so instrumenti 
regij, ki temeljijo na partnerstvu med delodajalci, nosilci regij
ske štipendijske sheme in državo, skladno z zakonom na področju 
spodbujanja skladnega regionalnega razvoja, ter predstavljajo 
izjemen pomen za razvoj regij v Sloveniji. 
S pomočjo regijskih štipendijskih shem: - laže uskladijo razmerje 
med ponudbo in potrebami po kadrih v posamezni regiji: - dvig
nejo raven izobrazbene strukture v regiji: - vplivajo na znižanje 
strukturne brezposelnosti: - vplivajo na vračanje izšolanih kadrov 
iz univerzitetnih središč v regijo: - spodbudijo podjetja v regiji za 
kadrovsko štipendiranje in načrtovanje razvoja kadrov: - pribli
žajo kadrovsko funkcijo potrebam trga delovne sile: - zmanjšajo 
odliv kadrov v velike centre, kar vpliva na zmanjševanje razvojnih 
razlik v posameznih regijah v Sloveniji. 

Kot primer naj navedem Posavsko štipendijsko shemo, 
v katero se vključujejo občine, kol so Brežice, Kostanjevica na 
Krki, Krško in Sevnica. Večina ostalih kadrovskih štipendij raz
pisujejo občine same in so namenjene izključno njenim obranom. 
Menim, da sem naštela dovolj razlogov, zakaj hi bili razpisi ka
drovskih štipendij v notranjski regiji (posebno v občini Logatec) 
ugodni tako za nas mlade kol ludi za razvoj celotnega logaškega 
območja. Sedaj pozivam, spoštovani gospod župan, da se odzo
vete! 

Ali pa je bilo na tem področju morda že opravljenega 
kaj več in stno mladi le premalo ozaveščeni glede tega? Zahva 
ljujem se vam za odgovor in vas lepo pozdravljam! 

http://www.metrel-mehanika.si
mailto:mehanika@metrel.si
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Bralci pišejo 

Z roba na sredino 
Mogoče vas bo zanimalo, kaj neki pomeni to? Odgovor 

se glasi kanalizacija, ki leče po sredini sadnega vrla. I ee lol 15 lel 
je tekla po jarku oh rohu vrta. ki so ga skopali samo v ta namen 
lastniki parcele. Letos spomladi pa se je slanje drastično spre
menilo. Kanalizacija je spremenila smer. Kako se je pa tO zgodi
lo.' Nekdo je razbil cevi. ki so bile kupljene 2 denarjem krajevne 

skupnosti. Te cevi so bile vkopani' v parceli, ki menji na omenjeni 
sadni vrt. Razbitje cevi je imelo za posledico poškodbe (velika 
luknja) na cestišču, ki je javno dobro. I 'sako deževje je sproti od
plaknilo celotni trud in material ko/niinaleev. ki so ga vložili v tO 
luknjo. ( OS je pokazal, da to ne more bili rešitev, pa so pripeljali 
nove cevi. Lastniki vrta so se takoj oglasili pri županu, ki jim je 
zagotovil, da kanalizacija s sosednje (že tretje) parcele ne bo tekla 
po sredini vrta. /godilo pa se je ravno obratno. Komunalci so 
vkopali cevi po novi Irasi. kljub temu da je bil direktor komunale 
seznanjen z Županovim zagotovilom o tem. kje naj pride kanaliza
cija na sadni vrt. Lastniki so urgirali tudi pri samem poteku dela. 
a so njihove besede naletele na gluha ušesa. Že omenjeni lastniki 
so poiskali pomoč tudi pri M.L Njihov odgovor je bil zelo piv 
Senetljiv in nenavaden, namreč, da se na podlagi grafične karte 
škoda ne dela in da je ni. 

Lastniki vrla se sprašujejo, zakaj obstoječa trasa pO 
tolikem času ni več dobra, zakaj županova beseda ne drži, zakaj 
se po njegovi oceni ne dela škoda, zakaj taka ignoranea lastni 
kov parcele. Morda odgovora ne ve niti sam, očitno pa ve. daje 
tako prav. Lastniki so se tudi vprašali, če se je mogoče zataknilo 
pri financah, ki so največkrat vzrok slabe volje. 1'rcdvidevajo, da 
vkop še nekaj dodatnih cevi ne hi bil lak strošek. Sevala pa zopet 
sklepajo, da če bi bil lastnik vrta kdo drug, ki bi gotovo bil druga
čen, še posebej pa o tem, da so pravočasno opozorili na njihovo 
težavo, hi najbrž ustregli njegovi želji. 

Vsak ve. da kanalizacija ne teče navzgor, da vedno naj
de pot, da nekje mora leči. Lastniki bi raje videli, da bi tekla kje 
drugje, prav tako kot bi bili VSi radi rim dalj strnu od vsakršne 
nesnage. ( e pa ne gre drugače, in zaenkrat sprememb še ni tako 
blizu, pa bi bili lastniki neizmerno veseli, da bi tekla po jarku ob 
rohu vrta tako kotprej, in ne po sredini. 

Vrt namreč še služi svojemu namenu, lastnikom daje 
predvsem jabolka in slive. In />a seveda travo, ki jo je treba po
kositi, vsako leto vsaj dvakrat. Košnja trave pa je prava muka. če 
je podlaga peščena, saj kanalizacija s seboj skoraj iz cele vasi 
prinese veliko kamenja in mulja. 

Peterlin, 
.lukovicu 

Urnik knjižnic na Logaškem 
I n g a t e c : 

p o n . , s red. , pet.: 9 -19 , tor., č e t . : 12-19, sob . :8-13 

K o v i c : tor. :15-19 , č e t . : 15-19 

M o t c d r š i c a : src.: 16-19, pet.: 16-19 

V r h S v e t i h T r e h K r a l j e v : 

č e t . : 11 .30-12 .30 , pet.: 18-19 

O r g . i n i n f o : K n j i ž n i c a L o g a t e c , 0 1 / 7 5 4 1 - 7 2 2 

Zahvala 
Ljubila si življenje, 
ljubila si svoj dom, 
a tiho brez slovesa, 

odšla si v večni dum. 
I' domu našem je prazninu, 

a v snih bolečimi. 

ucija P i š l j a r 
i / Rovtarsktfa Zibrš 

Ob smrti naše mame, talce, babice in prababice 
Lucije Pišljar se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in znancem, ki ste se / nami s tiho 
žalost jo v srcih poslovi l i od nje. nam i / r ek l i sožal je , 
darovali cvetje in sveče .Hva la vsem, k i ste j o v to l ikšnem 
številu pospremili na njeni zadnji poti k v e č n e m u poči tku. 
Posebna zahvala A n k i Vavkcn za poslovilne besede ob 
grobu, gospodu župn iku za lepo opravljen obred; hvala tudi 
organistu in cerkvenim pevcem za lepo dož ive to petje, enako 
tudi organizatorju pogreba cvet l ičarni Peč kaj m Slavku 
Mačku za izkop jame. Komunalnemu podjetju Logatec ter 
hvala svetarnici Tišlarjevi mami. 

Žalujoči: hčerka Ivanku z družino, 
snahi Antonija in Pavla ter vnuki in pravnuki 

Zahvala 
Zdaj pol nas vodi Ija. 

kjer v tišini s/>iš. 
kjer tihi dom le rože ti krasijo 

in svečke ti gorijo v spomin 

Svojo živl jenjsko pol je sklenila 

Amalija Nagode 
1921-2007 

Po izgubi mame se iskreno zahvaljujemo 
sorodnikom, znancem, prijateljem, sosedom, ki so nam 
izrekli sožalje in pospremili našo pokojno mamo na njeni 
zadnji pol i . I h a l a za darovano cvetje in sveče. 

Najlepša hvala dr. Skvarču za dolgoletno 
zdravljenje, g. Senu za poslovi lni govor in pogrebnemu 
zavodu Menart in g. Tomincu za pogrebne storitve. 

Posebna zahvala pa velja Gasilskemu d ruš tvu 
Dolenji Logatec in g. župniku za lepo opravljen obred 

Vsi njeni 
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Zahvala 
Molče s solzami se borimo. 

»Naj bo le mora!« si želimo. 
A žal, nebo nas ne posluša 

od žalosti boli nas duša. 

Marija Bogataj 

Ob nenadni smrti drage mamice, sestre, babice in živl jenjske 
sopotnice Marije Bogataj 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
prijateljem, ki so nam v težkih trenutkih stali ob strani ter jo 
spremljali na njeni zadnji poti. Hvala vsem za pisno in ustno 
izrečeno sožalje, darovane sveče in cvetje. Hvala pogrebnemu 
zavodu Menart, pevcem za odpete žalostinke in odigrano tišino. 
Hvala tudi g. župniku Ci r i lu tsteniču za lep pogrebni obred. 
Hvala Onkolškemu inštitutu, dr. Marti Dremelj za pomoč ob 
tako hudi bolezni. Posebna zahvala velja dr. Darji Modic Likar, 
dr. Jagodic, patronažni službi Zdravstvenega doma Logatec za 
vso pomoč. Prav posebej bi se radi zahvalili gospe Tončki Rus 
za vsakodnevno pomoč in skrbno nego na domu. Hvala vsem, ki 
ste jo obiskali na domu in v bolnišnici. 

Žalujoči: Simon, Janez* Lara, Andrej, Karmen 
in sestra Julka z družino 

Sveče tudi 
skoz avtomat 

Pred dnevom spomina na mrtve so na pokopa l i šču v 
Dolenjem in v Gorenjem Logatcu postavili avtomat za prodajo 
sveč . 

Z a 1 ali 2 cvra lahko obiskovalce kupi svečo in j o pr ižge 
na grobu svojcu. Avtomati bodo pomagali obiskovalcem grobov 
zlasti ob nedeljah in praznikih, ko so trgovine zaprte in ne morejo 
kupiti sveče , k i bi j o radi prižgali v spomin svojemu bl ižn jemu. 

Avtomat za prodajo sveč na žarnem zidu v Dolenjem Logatcu. 

Besedilo in joto: France Brus 

& Kolom zabito 
D o m a č e posebnosti 

III smolo zalito 

Par - nepar 

K ) -

Se še spominjate genialne jugoslovanske pogruntav
ščine , ko smo morali pustiti jeklene konj ičke na parne oz. ne
parne rcgislrske š levi lke doma ob točno do ločen ih dnevih v 
mesecu? Bogve , kako bi se obneslo, čc bi uvedli danes tak 
predpis, moja registrska tablica pa sc konča na 6 D ? To je bila 
takrat unikalna pogruntavščina. 

Nekaj unikatnega pa imamo še vedno. Tudi iz jugos
lovanskih časov, čeprav ni ta unikum povezan z d r u ž b e n o po l i 
t ično orientacijo. 

K a k o naj z a č n e m ? Recimo takole: mednarodno do
ločilo ali morda celo predpis pravi, da sc hišne š levi lke raz
vrščajo v u l ic i takole: levo neparne, desno parne, gledano 
smeri naraščanja številk, kar pomeni po navadi od središča na 
selja proti izhodu iz. samega kraja. In zdaj smo tam. V Logatcu 
imamo za Narodnim domom T o m š i č e v o ulico, kjer so parne 
š levi lke na levi in neparne na desni. 

M i s l i m , da smo v tem edinstveni, morda celo na sve
tu. 

Pa bognedaj, da bi se po tem zapisu kdo na občini 
spomnil prestaviti hišne š tevi lke! Kakšni s t roški bi nastali! Vs i 
stanovalci tc ulice bi morali spremeniti vse svoje dokumente. 

Zato vzemite ta zapis kol opozori lo na posebnost, s 
katero smo godni morda celo za Guinncssovo knjigo rekordov 

rekordov posebnosti 

KRAS ' 

Pestro na trgu s cvetjem 
Pred dnevom spomina na mrtve so bile v Logatcu vse 

prodajalne cvetja dobro za ložene z najrazl ičnejš imi cvetnimi ko
šar icami , ikebanami, s posameznimi vrstami rezanega cvetja. 

Le kuj bi iz.bral? 

Cene, nc ravno akcijske, pa so bile odvisne od vrste 
cvetja, od a ranžmaja posamezne košar ice ali š o p k a . . . Tako je lah
ko vsak kupec našel nekaj cvetja, primernega svoji denarnici. 

Besedilo in joto: France Brus 
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O polhih in logaških polharjih 
Še ne tako dolgo je bil lov na polhe ne samo zabava jesenskih dni, ampak v mnogočem 
in za marsikoga tudi možnost za pestrejši jedilnik. Danes je to posebna vrsta zabave in 

veselja, ki si jo privošči le še nekaj ljubiteljev nočne narave. Odnos do polhov se je skoz 
leta spremenil, in nekdaj množično polhanje si v Logatcu privošči le manjše število ljudi, 

lahko bi jih menda prešteli na prste; čez leta še teh ne bo več. 

M e d logaške polharje sodijo 
Tomo Nartnik, Josip Bošnjak, Jane/, Pod-
jed in Vojko Prczclj ter doslej najvidnejši 
polhar Rudi (amern ik , ki polhari tudi zu
naj logaških lovišč. Rudi pa ne samo lovi 
polhov, ampak k o ž u š č k e ludi suši in stro
j i ; iz njih pa izdeluje tako kape-polhovke. 
Z a večjo prepoznavnost polha izdeluje 
tudi spominke: n e k a k š n e miniature polšjih 
skrinjic in kap-polhovk. Rudi se zavzema, 
da bi d ržava ponovno dovol i la polš jo lov 
od 15. septembra dalje, saj pravi, da že od 
Marije Terezije velja rek: » O b mal' m a š ' so 
orehi in lešniki in polhi naš« . 

Polhi po Valvazorju 
»Je pa na Kranjskem čudna ž ival 

ca, ki je nc vidiš zlepa po drugih evropskih 
deže lah , a jo je tu prav vel iko. Po kranjsko 
j i pravijo polh. Polh je nekol iko večji od 
podgane, ki je po sivi barvi tudi sicer ni nc-
podoben. Je razno sadje, kakor veverice, k i 
jim je enak po velikosti . Zadovol jenje ludi 
z bukovim ž i rom. Te živalce bivajo vso 
z imo pod zemljo, v po ldnem času pa pri
dejo na dan v vel iko bukovih g o z d o v i h . . . O 
naših polhih je Ireba povedati še, da so lepo 
rejeni, da imajo vel iko več masti kol mesa, 
zato jih je najbolje peči . M n o g i p lemeni laš i 
in meščan jc se branijo le jed i , posebno žen
ske. Eni pravijo, da se jim graja, ker te ž i
vali vrag vardeva in pase, drugi ker so lako 
podobni podganam. « (Iz, Slave Vojvodine 
Kranjske) 

Polharski spomin Marjana To-
ma/.iča 

Težko bi našli polharja, k i ima to
liko dolgoletnih spominov in izkušenj kol 
Tomažičev Marjan. S polhanjem je pričel 
Ida 1958 kol desetletni fantič. V gozd je 
odšel s svoj im starim o č e t o m , n a v d u š e n i m 
polharjem, ki je lov i l vsako leto skozi ce
lotno polharsko obdobje. Kož ice pa je tudi 
sušil na posebnih dešč icah in jih nato pro
dajal v pozni jeseni, k o j e prišel kupec do
mov in mu odkupil ves ulov. Z i zkup ičkom 
je oče takrat kupil š tedi lnik. Marjanu pa je 
oslalo veselje do polhanja. Vse do lani je 
lovi l v družbi z Janezom Podjedom in Voj 
kom Prezljem, letos pa jc vnema nekoliko 
popustila in je lovi l sam. 

In pripovedoval je še prav ž ivo . 
» K o gredo polharji nastavljal skrinjice, na
rede to že v popoldnevu, ko na odsekane 
leske nataknejo skrinjice in j i h nastavijo 
č im više v rogovilc hraslov ali bukev. Z a -

* Mj 

Veseli marlinjski polharji - od leve stojita: +Franc Fečur in Janez Moljk; sedijo pa: 
Janez. Miheve, +Stane /stenic, +Matevž (iovekar, +Frane Opeka. 
O tem, da je bilo polhanje v Logatcu zelo zanimivo, priča tudi ohranjeni posnetek po 
veselem polhanju. Na sliki se lepo vidijo skrinjice, na katere lovijo polhe. Nekatere 
skrinjice so enojne, druge dvojne, skratka, različnih oblik in z različnimi vzmetmi. Za 
pregled nočnega ulova pa so uporabljali še karbid no svetilko. 

nimivo pa je, kako se tudi polhi prilagodijo 
naravi, saj imajo l is t i , ki se love v hrastju, 
bolj rjavo barvo, na bukvah pa bolj sivo. 
Vel ika polhanja je bila enkrat na leto, ko so 
nanjo povabil i svoje sorodnike in sosede. 
Nato so običajno zakuri l i velik ogenj, da jc 
bi lo bedenje v n o č n e m času vsaj v začet
ku ob ognju polno topline, proti jutru pa je 
vse polipal hlad. Pr ibl ižno ob desetih zve
čer gredo polharji z baterijskimi svetilkami 

I oto: Albin Čuk 

gledal za svoj ulov. Na polharijo gredo tudi 
ženske , ki doma pripravijo pecivo, in če 
prav je polšje meso zelo okusno in ob iča jno 
pripravljeno kot polšji go laž , pridejo prav 
ludi doma pripravljene dobrote. L o v traja, 
dokler imajo polhi hrano: lešnike , žir in že
lod, vendar se ob iča jno konča po slani .« 

Tudi Marjan je mnenja, da bi mo
rali sedanji datum L oktober spremeniti, 
saj je za začetek polhanja prepozen. 

Albin Cuk 

Sozvočenja 2007 
V Kulturnem centru-Delavskem domu v Zagorju se bodo nedeljo. IX. no

vembra ob 17. in 19.30 odvijali tematski koncerti Sozvočenja 2007. Na koncerni bo 
prepeval tudi Ženski pevski zbor Tabor pod vodstvom Zdravka Novaka (Informacije: 
J S K I ) Zagorje ob Savi , Vanda Kopuša r 03 566 80 94). 

Ljubitelji zborovskega petja vabljeni k poslušanju. 
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Baron na sklepnem 
pohodu 

Pohodniki Špor tnega druš tva Baron, ki ga sestavljamo 
upokojenci Druš tva upokojencev Logatec, smo v oktobru 
zaključil i sezono letošnjih 2- do 3-urnih pohodov, ki se jih je pod 
vodstvom Tončke Mivšek tedensko ude leževa lo 20 do 30 č lanov 
d ruš tva po poljskih in gozdnih poteh po L o g a š k e m . 

V hladnem jutru 16. oktobra smo krenil i izpred stavbe 
D U po planinski poti čez Naklo , mimo Jezerca, L ožanskc 
doline do Pctkovca. Hod i l i smo po cesti mimo obnovljenih ali 
novih hiš, ki j i h krasi cve toče cvetje po balkonih in okrog hiš . 
Zaradi poznanstva smo se ustavili in bi l i pos t reženi s pi jačo pri 
Mizars tvu Hladnik in tudi pri Lukami pod cerkvijo na Pctkovcu, 
kjer hranijo ključ cerkvice sv. Hieronima (691 m). Ogledal i smo si 
notranjost cerkvice in zapeli nekaj pesmi. Pred cerkvijo, od koder 
je bil lep razgled po oko l i škem hribovju in niže ležečih krajih, 
smo se spominsko fotografirali. Nato smo šli na kosi lo v Kmečk i 
turizem K i s o v c c , kjer je Martina pohodnikom postregla z dobro 
obaro in žganci ter s flancati. 

Veselo d ružbo je po obilnem kosi lu čakala še 2-urna 
hoja v sončen Logatec. 

Marinka Petkovšek 

Med zlatoporočenci 
Druš tvo upokojencev Logatec j c 28. oktobra povabilo 

na srečanje petnajsterico z la toporočencev . b i s e rnoporočenca in 
starostnike - č lane , stare nad 75 let. Srečanja se je udelež i lo I 80 
starostnikov, med njimi tudi b i s e rnopo ročenca Rudi in Antoni ja 
Cig la r ič ter 11 z la toporočen ih parov: Domine in Francka Brcn-
čič , Janez, in Rajka Č e m i g o j , Suknja in Darinka l lasani , Karel 
in A n i c a Korcnč , Ivan in Antonija Leskovec, Grega in Krist ina 
Meze , brane in Terezija Mivšek , Janez in Mari ja Pcčka j , Slavko 
in Viktor i ja Rupnik, F i l i p in Lcopoldina Trcven, Franc in Vera 
Vcrbič. 

Bisernoporočenca Antonija in Rudi Ciglarič. 

Vse zbrane je pozdravil predsednik druš tva Vladis lav 
Puc. Nato se je zvrsti l kulturni program, v katerem so sodelovali 
Pevsko d ruš tvo D U in DI , recitatorka Francka Cuk, harmonikar in 
skeč Gospodinje milostl j ive in s lužkinje Katrce. 

Vseh 180 prisotnih je p rež ive lo veselo d r u ž a b n o popol
dne. 

Sprejetost odprtih src 
Ob majskem dobrodelnem koncertu 

»Notranjske« in Logaškega okteta na 
Planini je Vrhničan Franc Gorenc povabil 

»Notranjsko na obisk Koroške prvo 
oktobrsko soboto. »Za dve, tri ure ne preveč 
zahtevne hoje bo, drugo pa boste že videli. 
In zagotovo vas bodo prisrčno sprejeli,« je 

dodal. 

In je prišla je prva oktobrska sobota. Deževa lo je kot za 

stavo Peljali smo se proti Avstr i j i , še zmeraj ne vedoč , kaj se bo 

ta dan tam dogajalo. Drugi Vrhničani in muzikantje, s katerimi 

smo d ružno potovali, so o tem vedeli presnelo več, a so bi l i kar 

nekam skrivnostno tiho. Ampak poleni se je z vsakim kilometrom 

poti Francetu bolj mehča l jezik. Po koščkih je nam, n e v e d n e ž e m , 

odstiral neizmerno pristnost in pestrost prijateljevanja z nekim 

Kris t ianom, pa z d ruš tvom v K oslanjah. G o v o r i l je o nekakšni 

vsakoletni priredilvi S pesmijo gradimo mostove, pa 0 druš tvu 

prijateljstva K o - V c , pa kako so Rajko, O to in Janez igrali » t am 

gor, kamor g r e m o « , pa kako je z b inkoš tn imi shodi, pa s pohodi 

od Kostanj do Bohinja... Vse , kol da jc tako d o m a č e in samo

umevno, da niti nc potrebuje besedi in kol da vmes ni slo in več 

kilometrske razdalje. 

K o smo se ustavili pri Kornjakovih na Trcbinj i , j c šc 

vedno deževa lo . Ampak pevci smo se postavili okrog Mojeej in 

zapeli . M i r o in žena sta nam prijazno pomahala skoz okno. Spom

nil sem se zadnjega srečanja z njima pred nekaj leti na koncertu, 

ki gaje njegovemu očetu v čast odpela Trta v Žitari vesi. Je res že 

desel let lega? O, Bog , kako teče čas! Odpeljali smo se še naprej 

skoz Vrbo in prispeli v Kostanje. Pozdrav in pesem sla nas po

potnike zbl iža la s Kris t ianom Zc ichnom. M a l o zatem nas je dru

štveni predsednik peljal do Drabosnjakovcga doma, e tno loškega 

muzeja, po zasnovi podobnega Muzeju na griču v naši B lekov i 

vasi. Rrnst Dragaschnig je vedel odgovori l i prav na vsa vpraša

nja. N a m , s tarejš im, se je ob pogledu na razstavljene predmete 

budil spomin na mlade dni , ko je življenje teklo še bolj počasi in 

smo bi l i veseli mnogih reči, ko smo morda cel leden, mesec dni, 

celo leto k a k š n o stvar pr ičakoval i . Dandanes se želje izpolnjujejo 

hipoma, a čarobnos t i p r i čakovan ja ni več. Izgublja se v preobil ici 

votle po t rošn i ške ponudbe. 

Po ogledu doma smo bi l i znova prijazno presenečeni 

v starožitni Klančn ikovi domač i gostilni. Kako prijazno SO nas 

sprejeli in kako skrbno ohranjajo podobo starega t rškega gos l i šča . 

In kako izborno so nas gospodinja Annemarie, gospodar VVallcr 

Icr hčeri VValtraud in Barbara postregli z d o m a č i m i dobrotami. 
Veselo smo zapeli in zaplesali, saj so muzikantje tako neutrudno 

igrali , da so še dež odgnali! Zato smo se lahko napotili na obisk 

h gozdnemu pedagogu Thcu Hippelnu. Kakšno dožive t je ! K a k o 

prijazen je bil ta naš vodja pohoda skozi vzorno vzdrževan gozd! 

Kaj vse nam je pojasnil, kako nam jc premnoge vsakdanjosti, ki 

jih ne marimo več, približal z blago besedo. In kako nevsil j ivo nas 

je spodbudil, da smo dali prosto pot svoji ustvarjalni domišlj i j i in 

sredi gozda ustvarjali podobe, »inš ta laci je« bi danes rekli . In smo 

vsi zares postali del stvarstva v neizmerni dobroll j ivosl i Stvarni
ka, 

K o smo bi l i spet pred K l a n č n i k o v o domač i jo , smo še 

zapeli in zaplesali, kar na cesti. Z a slovo smo gostiteljem zapeli 

Venturinijevo Znamenje. Kar nekaj s imbolike je bilo v tem, da 



Ne nazadnje 

Notranjsku pod dirigentskim vodstvom Thea llippelna, desno 
spredaj pomožni dirigent (z. rokami v zraku) Christian Zeiehen. 

smo peli Znamenje in da jc bil naš organizacijski gostitelj Zeie

hen. Solistka Hrika je menda tudi gospodarju orosila oko. Tako ga 

je prevzelo, daje obljubil priti na naš jubilejni koncert v Logatec. 

»Ce se bo le dalo,« je dejal. In potem smo se poslovili, se odpeljali 

še do Marijinega svetišča na Vrbskem jezeru in se v jasni noči 

vrnili domov. 

Hvala vam, gostitelji in dobrotniki, da smo smeli doživeti tak dan 

v Kostanj ah. I Ivalcžni smo vam za vaše srce, ki ste nam ga odprli, 

in za občutek sprejetosti, ki ste nam ga podarili. Vas smemo po

vabiti? Pridite k nam na Notranjsko, pa magari ob našem jubileju. 

- Hvala tudi Francu Gorenjcu, Brez njega bi bili siromašnejši za 

ta dan. 

Janez Gostiša 

Himalaja ga je zasvojila 
Janez Leveč lani osvojil Čo Oju, letos pa je naskakoval Broad Peak 

Potem ko je Logatčan Janez Leveč lani osvojil svoj 
prvi osemt i sočak ČO Oju, se je letos priključil himalajski odpravi 
na 8.048 metrov visok Broad Pcak v Pakistanu. Zaradi nevarnih 
vremenskih razmer alpinisti vrha niso osvoj i l i , kljub temu, da jih 
jc do njega ločilo vsega skupaj 48 metrov v iš inske razlike. Čeprav 
ni slišati vel iko, pa bi te metre morali premagati vzdolž, dolgega 
grebena, ki je zaradi zapadlega snega skrival š tevi lne snežne 
pasti. 

Drago Frelih, član odprave, je omagal že čez, nekaj trenutkov, 
nosač zmore nositi 35-kilogramski tovor 6 do 8 ur. 

Mednarodna himalajska odprava Karakorum 2007, 
ki so jo organizirali S lovenci , sc jc v Pakistanu mudila med 24. 
junijem in 6, avgustom. Kot glavni sponzor jo je o m o g o č i l o 
podjetje Unicommerec, ki je alpiniste obleklo in obulo v znamko 
Stihi Timbcrsports. » M o r a m priznati, da so se oblači la in obutev 
dobro odnesli tudi v izrednih razmerah, mrazu, ledu in snegu ,« jc 
povedal L c v c c , k i j c vesel vsake sponzorske p o m o č i , saj takšne 
odprave niso poceni. 

Ko je Leveč počival v lahoru na višini S.800 m in še verjel na 
osvojitev vrha. 

Kljub temu, da vrha niso dosegli, so sc alpinisti v dol ino 
vrni l i zadovoljni , saj odprava ni bila mačji kašel j . Čeprav je Broad 
Peak po višini 12. med 14 o semt i sočak i , je dostop do gore precej 
težji kol do več ine ostalih. Iz Islamabada so do baznega tabora 
potrebovali kar deset dni tri z avtom, nato pa peš . Tudi k l ima jim 
ni biki naklonjena, saj j c bi lo podnevi zelo vroče , ponoči pa sc je 
shladilo tudi do minus 10 stopinj Celz i ja . 

Sedemdnevna hoja po ledeniku, ki mu ni videti koncu. 

Leveč pred šotorom oh sončnem zahodu, ki je obetal lep dan, 
jutro pa je ponudilo ruz.očaranje - novo zapadli sneg. 
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Zverinice iz Rezije 
Koliko in česa vsega se skriva v skrivnostno vabljivi Reziji 

K d o j ih pozna d rugače kot iz 
pravljic. Tudi mi j ih pobl iže nismo poznali , 
še manj srečal i ; smo pa o njih slišali . 

V okviru Druš tva podeže l sk ih in 
kmečk ih žena iz Logatca in Rovt smo se 
13. oktobra odpeljali na italijansko stran 
Kaninskega pogorja - v Rezijo, malo 
sl ikovi to deže lo pod skalnimi zarezami in 
globoko vdrtimi hudourniki , ki sc penijo z 
alpskih v ršacev kanina in Mužccv . Tja smo 
se pripeljali mimo Trbiža , skoz Kanalsko 
dolino do Ravancc, osrednje vasi v Rezij i 

v »Roz.ojanskcm k o m u n u « , kjer šc 
kljubuje slovenski rod in sc ohranja ne le 
svojevrstno narečje - ljudje » roman i jo po 
rozeansko« , t emveč živijo še naše navade 
in pesmi. 

Vse vasi v dol ini ob reki B i l i 
in po gorskih zatrepih so bile m o č n o 
p o š k o d o v a n e ob potresu leta 1976. pri 
obnovi je na š k o d o izgin i l večji del stare 
ljudske arhitekture. 

V Ravanci smo si ogledali 
Mari j ino cerkev, kamor vabi Mar i ja 15. 
avgusta na » š m a r n o m a š o « vse, tudi 
razseljene Rczijanc od bl izu in da leč . Po 
pripovedi j c ta običaj šc živ. 

V kulturnem domu »Rozojansk i 
kulturni hiš i« nas j c sprejel prijazni vodič , 
rojen v Ravanci , kjer sta sc letos rodila 

le dva otroka.. Ob lepih in zanimivih 
posnetkih nam je predstavil osnovne 
znači lnost i tamkajšnjega naravnega okolja. 
Izvedeli smo tudi, kaj so ti Slovenci n e k o č 
delali na tej revni zemlj i , k i j c je , razen 
nekaj pašn ikov po pobočj ih , v dolini 
bore malo. O d kmetovanja ali ž iv inore je 
komaj šc kdo živi ; pomagajo si z delom v 
manjših podjetjih tam bl izu . Pravijo pač , 
da je potres poruši l hiše , spraznil hleve, in 
Rczijani prav težko ohranjajo svojo bogato 
tradicijo. Nekaj soje spravil i v muzej še ob 

Pa drva za zimo 
M i h a G r o m in njegov sin s Čcv i ce sta že zgodaj spomladi posekala drevje, 

godno za kurjavo, ter j i h narezala s cepi ln ikom najprej na klaftre, nato še vse drugo. Tako 
naccpljcna drva so sc skoz poletje dodobro osuši la , tako da bodo čez z imo povsem nared 
za š tedi lnik ali peč , ki bo ogrevala vso hišo. 

Kaj sc ve, v negotovih čas ih , ko se olje nenehno draž i , bo morda šc ta ali oni 
ponovno prešel na drvno kurjavo. Te sredi logaških gozdov ne bo šc zlepa zmanjkalo. In 
navsezadnje, vse bolj sc govori 0 lesni biomasi . 

G r o m o v a skladovnica drv sredi dvor i šča diši kar po pravi pravcati bio masi. 

Pri Gromovih ho dovolj drv 7.a 7.imo. 

Besedilo in joto: France Brus 

Za lep spomin na Rezijo. 

pravem času, k o j e bila še živa, ko so jo še 
dobro poznali . 

Naš naslednji postanek je bila 
s soncem obsijana pod hrbet Kanina 
potisnjena vasica Stolbica, kjer smo si 
ogledali etnografski muzej brusačev. 
Rczijani so bi l i n e k o č znani brusači . Na 
razstavljenem zemljevidu smo lahko 
videl i , kje vse po Lvrop i do severnih 
dežel so služili kruh zase in za svoje 
d ruž ine , ki so j i h čaka le in obdelovale 
doma borno zemljo. Brusilne kamne in 
drugo opremo so nosili na hrbtu ali pa 
so voz i l i na zanimivo prirejenih kolesih. 
M n o g i sc s popotovanj po svetu niso nikol i 
v rn i l i . Mnj ihovc potomce, kot so nam 
povedali , vabi Mari ja na » š m a r n o m a š o « , 
da jo ob išče jo . Domač in i pripovedujejo, da 
pridejo tedaj domov »sinice nu ščir ice , usi 
jud i , usa rozojanska dulina (sinovi in hčere , 
vsi ljudje in vsa rezijanska dolina). 

Domov smo se vračali spet po 
Kanalski dol ini mimo Jesenic. Z glavne 
ceste smo krenili v Žirovnico, vas pod 
Stolom, najvišjo k a r a v a n š k o goro. Tu 
smo ob poznem kosi lu kramljal i , kaj 
vse smo slišali in videli v režiji, ki je 
uvrščena med » N a r a v n e parke Julijske 
Predalpc. Vrn i l i smo se z bogatimi vtisi iz 
skrivnostne, oddaljene doline, navdihnjeni 
s premiš l jevanjem o slovenskih koreninah. 

B i l o je že pozno. Iako nismo 
videli med sadovnjaki skritr domač i j e pod 
m o g o č n i m zastorom Karavank prešernu 
tako drage Vrbe. E.Z. 
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Kdo ima najlepši dom? 
Ocenjevanje družinskih hiš in javnih zgradb v občini Logatec. 

Turistično društvo Logatec je septembra zaključilo akcijo 
Moja dežela lepa in gostoljubna. Tudi letos je T D Logatec kot 
koordinator in glavni organizator projekta, povabilo k sodelovanju 
ostala turist ična društva in krajevne skupnosti v občin i . Ti so imeli 
nalogo, da so si čez poletje ogledali v svojem okolju hiše in javne 
zgradbe ter druge javne površ ine (parke, zasaditve, vodnjake.. .) 
in SO nato sporoči l i svoj izbor logaškemu Tur i s t i čnemu druš tvu . 
S sodelovanjem vseh komisij nam je uspelo nagradili kar nekaj 
družin , ki vestno skrbijo za okol ico svojega doma in so lahko v 
ponos svojemu kraju. 

Logatec je hitro razvi jajoče se mesto in v njem živi jo 
ljudje, ki ga imajo radi. Z urejanjem svojih vrtov prispevajo k 
bol j šemu vtisu. Ponosni smo, da j e urejanja iz leta v leto več in 
komisije imajo kar velike težave pri odločanju . Seveda, se s k u š a m o 
odločat i racionalno in nagrajenec porazdelil i na vse konec obč ine , 
vendar zaradi š tevi lčnost i hvalevrednih domov in javnih zgradb pa 
marsikdo, ki si jc nagrado morda zas luži l , letos ni prišel v izbor. 
Ampak nič ne dc, pri d ruš tvu smo poskrbeli za prav ična navodila 
ocenjevanja, po katerih nagrajena hiša naslednji dve leti ne sme 
biti ponovno izbrana. Zatorej, prizadevne gospodinje, brez skrbi , 
tudi vc boste na vrsti. Zato velja truditi se še naprej! Letos smo s 
pohvalo in priznanjem za lepo urejene hiše z okol ico razveselili 
31 občanov , med temi 26 druž inskih hiš, 2 kmetij i , I spomenik, I 
gos t i šče in I javno ustanovo. 

Pri Jurčevth na Petkove ti. 

Slavnostna podelitev priznanj je bila 27. septembra, 
ko turistični delavci in ljubitelji obe ležu jemo tudi svetovni dan 
turizma. Z a uvod v prireditev sta nam srce ogreli sestri-citrarki 
Pišljar iz Kovtarskih Žibršah s pril jubljmo temo Cvetje v jeseni. 
Nadalje so nam pripravili p resenečenje s polno smeha Neža in 
Darja Merlak in K T I ) l lo tcdrš ica , ter s impat ični plesni nastop 
folklorne skupine OŠ X talcev. 

Pri Kavčičevih v Kovtarskih Zibršah. 

Pri Skvarčevih v Rovtuh. 

Nagrajene d r u ž i n s k e hiše 

KS Naklo. Trčck, Rovtarska 13, Rovan, Klanec 17, M i h e v c , 
Tovarniška 8, Ljajič, Ograde 16, Grah , Poljska pot 9. K o g o v š c k , 
Brod 10, Lukan, Kraigherjeva X, Škof, Stara cesta 54; 
KS Tabor: Kavč ič , B lckova vas 4, G o d e š a , Pod Gr in lovcem 2 B , 
Vesel L judmi la , Tabor 17, Uršič-Petek, Strmica 1, Filipič A n i c a . 
G r č a r c v e c 2; 

A'.V Hotedršica: Fazen, l lo tcdrš ica 65 a. Brus, l lo tcdrš ica 40, 

Rupnik, N o v i svet 11; 

KS Rovte; Petkovšek, Rovte SOa, Skvarca, Rovte 85, Jurca, 

Pelkovcc 17; 

KS Trate. P ivk , Medvedje Brdo 14, Kavč ič , Rovtarskc Ž ib r šc 7; 

KS Log-Zaplana: Možina, Zaplana 54; Nad l i šek . Zaplaaa 57; 

KS Vrh sv. Treh Kraljev: Žus t , Hlcvi.šc 16 a; 

A'.V Laze-.lakoviea: Ž i tko , Laze 59; Tegclj, Jakovica 14; 

Nagrajeno gost išče: Gost i lna Jerš in . Cankarjeva cesta I; 

Nagrajeni javni zavod: Vrtec Kur i rček , Notranjska cesta 7a; 

Nagrajeni spomenik: Kapel ica na Planinah (spomenik padlim 

v L, II. svetovni vojni in po njej) skrbnica: M i h c l a Lazar iz 

Rovlarskih Žibrš 

Nagrajeni kmetiji: Kmeti ja Žus t , Logatec, Stara cesta 34 in 

Kmetija Lukan, l lo tcdrš ica 33. 
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Pri Rovanovih s Klanca v Logatcu. 

PriTegljevih v .Zakovici. 

Prav posebno priznanje pa srna se odločili podelili 
gospe Mirni S ko/s Stare ceste, ki nas mimoidoče vsako leto 
navdušuje z lepo postavljenimi lončki pelargonij pred vhodom v 
njeno 120 let staro hišico. 

Z a dosedanje skrbno in pož r tvova lno delo se TI) Logatec 
zahvaljuje vsem gospodinjstvom in gospodarstvom, ki so se trudili 
in spodbujali ureditvena prizadevanja. Nadalje gre zahvala vsem 
ostalim tur is t ičnim d ruš tvom in krajevnim skupnostim, ki so nam 
posredovali izbranec, in tudi naši komisi j i . Zahvala velja tudi 
sponzorjem: Turis t ični kmetiji Tumle in Slaščičarni Kl jukcc za 
pogostitev, Vrtku, d.o.o., za s imbo l i čne cve t l ične nagrade, Občin i 
Logatec in O Š X talcev za t ehn ično p o m o č . Ne nazadnje pa gre 
zahvala tudi županu Janezu Nagodclu, ki nam vsako leto priskoči 
na p o m o č pri podeljevanju priznanj. Vanja Pfajfur 

AVTOTRADE, d.o.o., VRHNIKA 
Sinja Gorica 11,1360 Vrhnika 
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Z G R A B I T E P R I L O Ž N O S T ! 
D O D A T N O L E T O G A R A N C I J E 

Z a b a v n o j o j e p e l j a t i ! 
A8S • C BO, 2 varnmtnt bla/mi. klimattka n«pr«v«. 
rfvTOf <t(1io % predvai*lnikom r g o U m k . clok("Cm 
pomik prednjih itefcrl in centralno zaklepanj*, 
elektroni * * rvooi»Ovainrk volan« Dualdnve, 
potovalni računalnik 

Ž e z a 8 . 2 5 0 € 
(1.977.030 SIT). 
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